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^^roče je! Tako in drugače!

Tako: Predvolilni boj in 
predreferendumska propa
ganda - oboje je v očeh na
vadnih zemljanov le boj za 
oblast, za stolčke, za smeta
no. In vse to na že tako ukri
vljenih ramenih delavcev in 
upokojencev, da o študentih 
ne govorim...

Ob vseh ZA in PROTI se poraja š e
grda misel o odgovornosti. Ja, hočeš, nočeš, moraš 
- bomo sami nosili posledice svojih ne-odločitev. Na
rod si bo pisal sodbo sam! Ja, itak!

Ampak, to še ni dovolj. V Trbovljah so spet dvignili 
glave tisti, ki ne dojamejo misli slavnega moža, ki je 
zatrdil: Bolj ko spoznavam ljudi, bolj ljubim živali! 
Hitro, da ne bo prepozno, dragi ne - ljubitelji kosma
tih štirinožcev, podpišite se na najnovejšo peticijo o 
ne-sprehajanju kužkov v trboveljskem mestnem par
ku. O odgovornosti enih in drugih pa ne bi, sem že 
prevečkrat. Vsi lulamo, mar ne? Tudi malčki, ki uži
vajo na igralih in so pleničke že prerasli, gredo zalit 
travco in rožice in tudi upokojenci, ki jih muči slab 
mehur, da o mladcih v nočnih žurkah ne izgubljam 
besed. Toliko tekočine, kot jo steče noter, mora tudi 
ven... Pasja pot vodi ob potoku! Lepo in prav! Ampak 
klopce so pa malce stran od nje. Mar si družabni pasji 
ljubitelji ne zaslužijo počitek ob klepetu? Zakaj pa še 
oni ne dobijo svojih klope, če imajo že svojo spreha
jalno pot? V razmislek ob zbiranju podpisov.

Sicer pa je, v primerjavi z zagorskim parkovnim pro
blemom, trboveljski zanemarljiv. Tam se obeta hujša 
kršitev človekovih pravic. Da mora dr. Drnovšek iz 
parka, da park ne sme imeti njegovega imena pravijo 
svojci in še odškodnino pri tem hočejo... Materializi
ran ati nematerializiran - to je zdaj vprašanje.

Dragi Trboveljčani, želim vam vsem en hudo lep ob
činski praznik in veliko strpnosti do nestrpnosti tudi. 
Prijetno praznujte, prihodnost je precej zamegljena.

Odgovor na referendumsko vprašanje pa ne iščite v 
Zasavcu!

urednica Marta

m na

C Naslednja številka ZASAVCA izide 10.06.2010

/ Naslovnica:
Ivanka Bantan

v Slika Fanči Moljk J
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Naša bodočnost/Razmišljanja Z3 3N/

Naša
ločnostHITI

f//na/no /nanjftrrjate/jeo, /o/ /ni-s/i/no, a oec 

/n)( oe/no.

f/(Jo//iann,sta//

13.05.2010
Diana Mišič, Polje 10 b, Zagorje - hči Erin 
Grešak
14.05.2010
Tina Butkovec, Kešetovo 13a, Trbovlje - hči 
Kirn Uštar
Petra Anžič Simončič, Vrhovo 62, Litija - sin 
Maj Anžič Simončič
16.05.2010
Anela Čehič, Zidani most 16, Zidani most - sin 
Adel
Martina Kozel, Ostenk 18, Trbovlje - sin Anže 
Kapi
17.05.2010
Mateja Izgoršek, Bevško 25, Trbovlje - sin Jaka 
Frajle Izgoršek
Rosana Logar, Pod hribom 2, Dol pri Hrastniku
- sin Gal
Anja Barovič, Kovinarsko nas. 5, Trbovlje - sin 
Luka Barovič
18.05.2010
Brisa Nezirovič, Novi dom 32a, Trbovlje - hči 
Nej la
20.05.2010
Urška Motoh, Ribnik 9, Kisovec, Zagorje - sin 
Blaž Bračič
Alenka Potočnik, Borovniško naselje 2, Kisovec, 
Zagorje - hči Zarja
21.05.2010
Sabina Agovič, Ribnik 17, Trbovlje - hči Leila 
Čarno
22.05.2010
Jasmina Škrgič, Vreskovo 39, Trbovlje hči 
Edina
22.05.2010
Katarina Hauptman, Cankarjeva ul. 13, Šmarje 
pri Jelšah - hči Isabela Šarlah
23.05.2010
Tina Rozman, Farčnikova kolonija 54, Zagorje
- hči Žara Vukovič
Liljana Kosi, Polje 5, Zagorje - sin Grega 

Iskrene čestitke!

O študentih in arbitraži
Mnenja o študentski problematiki so bila vedno deljena. 
Sedaj, ko vsi govorijo o tem problemu v povezavi s študent
skimi protesti, so se mnenja še veliko bolj razdelila.
Nekateri trdijo, da so protestirali le tisti, ki imajo dovolj 
vsega, drugi menijo, da so ta pridni študentje čas izkoristili 
za študij in ne za protestiranje. Tretji trdijo, da se je na 
splošno bolje ne udeležiti kakršnih koli protestov, a poja
vljajo se tudi mnenja, da bi morali ljudje biti tiho in se 
ukvarjati s svojim delom, s svojim študijem, s svojo družino 
ipd.
Odločila sem se, da bom izpostavila tole mnenje:
»V Sloveniji tisti, ki jim gre res slabo, molčijo. Protestira

jo tisti, ki imajo polne riti. Drugi se borijo za preživetje in 
ostale cilje, ki jih imajo v življenju.«.
Modrost, ki vam jo bom zaupala, ste že večkrat slišali... In 
ta modrost je kruta, a resnična ... Če boste tiho in boste 
pridno delali in če se boste še tako zelo trudili, boste na 
slabšem ... Če pa boste za trenutek pustili delo in povedali, 
da vas nekaj moti in znali svoje delo ceniti in zanj zahte
vati pošteno plačilo, se lahko zgodi(?), da se vam bo to 
splačalo ... (Seveda morajo biti zahteve smiselne in realne 
in moram poudariti, da sem zapisala »za trenutek pustiti 
delo« in ne »zapustiti delo«).
Pri nekaterih ljudeh velja, da je delo vrednota, ki je zelo 
visoko na lestvici vrednot, s čimer seveda ne bi bilo nič 
narobe, če ne bi bila ta vrednota mišljena v povezavi s 
pridnostjo, ponižnostjo in molkom.
Ampak!"Samo poglejte, kdo je tisti, ki danes najbolje pri
de skozi življenje ... Politiki, ki ne šparajo jezika ... Lju
dje, ki ne šparajo jezika .. Dejansko ljudje, ki sami zase 
govorijo, kako so pridni, uspešni, brez njih se ne more, 
kako se žrtvujejo in koliko so naredili (na žalost je v večini 
primerov dovolj samo govor in ne rezultati).
Ups, pa še nekaj sem pozabila - ali pa bodite tiho in pridno 
delajte ... Če ne boste od tega imeli nobene koristi, pa 
potem nikar ne tarnajte. Navsezadnje, če že šparate jezik, 
je neuspeh povsem vaša krivda ...
In kaj je še tisto, kar nas tudi žuli? Referendum, za katere
ga bo šel cel kup našega denarja.
Torej iti ali ne na referendum? Menda se je kar 57 procen
tov naših državljanov odločilo, da se referenduma udeleži. 
Izjemno nepošteno se mi zdi, da se je to vprašanje vsililo 
nam, državljanom. Zame pomeni referendum predvsem 
možnost izražanja moje osebne odločitve do državnega 
stališča (primer: delovni čas trgovin, NATO, EU, umetna 
oploditev...). V primeru meje sprejeta odločitev na moje 
ravnanje ne vpliva in mi ne omogoča, da s svojim konkre
tnim ravnanjem sprejemam ali zavračam sprejeto referen
dumsko odločitev. Če poenostavim in parafraziram, refe
rendum me v najbolj grobem smislu sprašuje ali podpiram 
arbitražo. Pa kateri cepec bi lahko glasoval v tem primeru 
proti tej možnosti. In še drugače gledano, le kateremu cep
cu je padlo v glavo, da sploh postavi takšno vprašanje, ki 
ne rešuje temeljnega problema, torej vprašanja določitve 
meje, temveč določa le okvire, kako naj se meja definira. 
Razumem, da bi se lahko rešitev arbitraže potrdila na re
ferendumu (čeprav vem, da se bo zlahka našel kdo, ki bo 
povedal, da je pomemben element arbitraže tudi spošto
vanje dogovora).
Vprašanj v stilu »Ste za to, da dihate in ne umrete«, pa 
resnično ne potrebujem. Zakaj smo potem državljani sploh 
zaupali vodenje države politikom?

StaR
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Funšterc

OBČinsiio pnaznovanie v TnBovuaH
Trboveljska občina praznuje 1. junija občin
ski praznik. Ta teden so vsa gospodinjska v 
občini dobila zloženko s programom priredi
tev, ki so se začele z maturantsko četvorko 
21. maja, nadaljevala pa se bodo ves mesec 
junij.

^^srednja svečanost bo 1. junija 2010 ob 19.30 v De- 
vyiavskem domu s podelitvijo prvojunijskih nagrad. V 
kulturnem programu bodo sodelovali Big band Orkestra 
slovenske vojske in Nuša Derenda. Kulturnih in športnih 
prireditev in slavnostnih otvoritev bo na pretek.
Ob tem je bila dokončana preplastitev glavne ceste od igri
šča Partizan do občine Trbovlje. Tudi stavbo stare sodnije 
nasproti Zdravstvenega doma so že porušili in naredili pro
stor za nov poslovno stanovanjski objekt s parkirišči. Med 
vsemi dogodki pa ne bo izostal niti tradicionalni Noh šiht.

MaH

Zacare
zacoRSKeca

župana
v X-
^upan občine Zagorje Matjaž Svagan je izstopil iz 
Z.stranke LDS in ustanavlja novo stranko Zagorje gre 
naprej, s katero bo kandidiral na letošnjih županskih vo
litvah. Ob tem pa občini Zagorje grozi odstranitev kipa 
dr. Janeza Drnovška iz mestnega parka in preimenova
nje le tega.
Potem, ko je Matjaž Švagan odstopil od vseh funkcij v 
stranki LDS, je iz nje tudi izstopil, ker se njegovo politično 
prepričanje ne sklada več s strankino politiko. Odločil se 
je, da ustanovi novo stranko z imenom Zagorje gre naprej, 
ki bo sledila načelom dr. Janeza Drnovška..
Epilog pa je te dni dobila tudi zadeva v zvezi s kipom dr. Ja
neza Drnovška. Sin Jaša Drnovšek je že leta 2009 zahteval 
njegovo odstranitev in preimenovanje parka z obrazložitvi
jo, da njegov oče ni želel biti trajno materializiran v kipu. 
Občina Zagorje je vztrajala, da kip in ime parka ostaneta, 
zato je sin pokojnega predsednika vložil tožbo proti obči
ni zaradi kršitve osebnostnih pravic, predvsem pravice do 
pietete. Poleg odstranitve kipa in preimenovanja parka, ki 
nosi ime dr. Janeza Drnovška, zahteva še 10.000 € odško
dnine Občina vztraja, da ne gre za družinski kip, ampak 
za kip politiku svetovnega kova, ki je pri tem še zagorski 
rojak.
Avtor bronastega kipa kipar Mirsad Begič je zgrožen in je 
stvar označil za » zakuhavanje novodobnega vandalizma«. 
Občina Zagorje ima čas 30 dni odgovoriti na tožbo.

MaH

Drage Trboveljčanke, spoštovani 
Trboveljčani!

Ob 1. juniju, ko praznujejo naše Trbovlje, 
Vam iskreno in iz srca čestitam!

Želim Vam lep in vesel praznik in upam, 
da se nam boste pridružili na mnogih 
prireditvah in dogodkih.

Srečno!

Bogdan BAKOVIČ 
ŽUPAN
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RazBURUiva seja 
OBČinsiieca svera Trbovljc

Na 27. redni seji Občinskega sveta Občine Trbovlje, 17. maja 2010, je bilo proti zadnji točki 
dnevnega reda vse bolj pestro in razburljivo.

k lajprej so svetnice in sve- 
I itniki, med drugim, dali v 
15 dnevno javno obravnavo 
predlog Odloka o ustanovitvi 
Javnega podjetja Komuna
la Trbovlje d.o.o. in Predlog 
Odloka o ustanovitvi Sve
ta za preventivo in vzgojo 
v cestnem prometu občine 
Trbovlje. Pri prvi obravnavi 
Odloka o ustanovitvi Sveta 
za preventivo je Andrej Grilj 
(SD) predlagal, da bi se Svet 
sestal večkrat na leto in ne 
zgolj enkrat, kot omenja 
predlog, saj je po njegovem 
mnenju treba problematiko 
v cestnem prometu in sta
nje cest v občini obravnavati 
ažurno, glede na porajajoče 
se sprotno stanje.
Veliko pozornost so prisotni 
posvetili obravnavi Poročil o 
delu Javnih zavodov. Zvone 
Hribar, predsednik Komisije 
za gospodarstvo in prora
čun, je dejal, da bi global
no lahko poslovanje javnih 
zavodov v letu 2009 ocenili, 
da so izpolnili zastavljene 
cilje. Stroški dela so prese
gli inflacijsko rast in prihodki 
so presegli odhodke. So pa 
v Zdravstvenem domu Trbo
vlje so zabeležili 155 tisoč 
evrov minusa. Zanimalo ga 
je, kakšen je tekoči minus v 
letu 2010 in kako namerava
jo pokriti primanjkljaj, ki je 
nastal v letu 2009? 
Direktorica ZDT Cvetka Sku
šek Fakin je v obrazložitvi 
dejala, da so v ZDT vedeli, 
da se jim v letu 2009 zmanj
šujejo sredstva, namenjena 
zdravstvu, za 2,5%. Zniževa
nje sredstev se je kontinui
rano nadaljevalo skozi celo 
leto, program pa je ostal 
nespremenjen. Minusa ni 
mogoče naprtiti zgolj pove
čanju plač, ki ga je država 
predvidela v višini 15%, saj 
se slednje ne izvaja, kot je

bilo predvideno. Največ so 
izgubili že v letu 2008 in si
cer na področju nujne me
dicinske pomoči, kjer so 
trenutno tako okrnjena, da 
lahko pokrivajo zgolj eno iz
meno omenjene dejavnosti. 
Pojasnila direktorice ZDT je 
podkrepila tudi Tatjana Je- 
vševar, računovodkinja. Pri 
tem je Joža Ložak zastavila 
vprašanje, kako bi lahko OST 
pomagal, da se ne bi ravno v 
Trbovljah pri nujnih prevozil 
lomila kopja med zdravstvom 
in državo. Zvone Hribar je 
primerjal število napisanih 
receptov z EU in ugotovil, da 
je število napisanih recep
tov v trboveljski bolnišnici 
nadpovprečno. Želel pa je 
tudi vedeti, kakšen je odnos 
prihodkov, ko gre za prodajo 
zdravil na recept in tistih, ki 
jih občani plačujejo. 
Direktorica JZ Zasavske le
karne Trbovlje je pojasnila, 
da lekarna pridobiva pri
hodke iz javnega in tržnega 
deleža. Stanje poslovanja 
lekarne je pozitivno, ker so 
pridobljena sredstva iz tr
žnega deleža, ki je mnogo 
ugodnejši zaradi 30% marž, 
prelili na javni delež. Pri 
določenih zdravilih sploh ni 
marže, v veljavi je sistem 
točkovanja.
Pri poslovanju JZ Knjižnica 
Toneta Seliškarja je Zvone
ta Hribarja zanimalo, zakaj 
razlika pri številu izločenih 
knjig, saj naj bi bilo uradno 
le-teh 2743, slišati pa je, da 
je bilo izločenih knjig bistve
no več. Kakšno je dejansko 
stanje?
Direktorica JZ Knjižnica To
neta Seliškarja je dejala, da 
v poročilu za leto 2009 tega 
pojasnila ni. Je pa vsee
no odgovorila na vprašanje. 
V letu 2008 so opravili ele
ktronsko inventuro, kar prej

ni bilo mogoče. Knjižnica ima 
dejansko nekaj več kot 8 ti
soč kosov primanjkljaja knji
žnega gradiva. Nerazumljiva 
razlika je nastala zaradi pre
hoda na elektronski popis, 
saj ročno izvedene inventu
re v preteklosti niso mogle 
biti natančne. Med knjižno 
gradivo namreč štejejo tudi 
elektronske oblike zapisov 
literature in ne zgolj tiskana 
literatura.
Komandir Policijske postaje 
Andrej Jurič je odgovarjal 
na vprašanja svetnic in sve
tnikov, ki so se nanašala na 
poročilo dela policije v letu 
2009. Tako je pojasnil, da je 
cesta na Pod mej o državna 
cesta. Policija v poletnem 
času nadzoruje promet na 
tej cesti s policisti na mo
torjih in tudi zaustavlja to
vornjake, če je potrebno. 
Trditev, da je bilo v letu 2009 
število prometnih nesreč ve
čje kot leto poprej ne drži, 
povečalo se je pa število 
prometnih nesreč s hujšimi 
poškodbami, kar je pokvarilo 
celotno sliko. Večje je števi
lo kriminalnih dejanj, zlasti 
na račun povečanja gospo
darskega kriminala. Se je pa 
povečala raziskanost števila 
kaznivih dejanj v primerjavi 
z letom 2008 s 53 % na kar 
62% v letu 2009. Poudaril je 
še, da so bili v letu 2008 in 
2009 na Policijski postaji Tr
bovlje kadrovsko podhranje
ni, v mesecu decembru 2009 
pa se je stanje na področju 
kadrov bistveno popravilo. 
Novi kadri pa se morajo še 
uvajati v delo na terenu. 
Andrej Gačnik, predsednik 
Komisije za imenovanja, je 
predlagal, da OST sprejme 
sklep, da se v letu 2010 na
ziv častnega občana ne pode
li zaradi nepravilno vložene
ga predloga.

Svetnice in svetniki so skle
nili, da se pritožbi na sklep 
o sofinanciranju programa 
Zveze športnih društev Tr
bovlje v letu 2010 ne ugodi. 
Kot je dejal Branko Krevelj, 
bi lahko društvo pridobiva
lo sredstva iz več naslovov 
(OK, EU) in ne zgolj občin
skih, poleg tega društvo ne 
deluje že od leta 2004 in mu 
sredstva ne pripadajo. Komi
sija za mandatna vprašanja, 
volitve in imenovanja je OST 
predlagala tri predstavnike 
v Svet zavoda Zasavskih le
karn. Svetnice in svetniki so 
v Svet zavoda potrdili Branka 
Arnška, Tatjano Jevševar in 
Mitjo Rozina. Predhodnega 
soglasja za imenovanje za 
direktorico Knjižnice Toneta 
Seliškarja za dobo petih let 
pa ni dobila Simona Solina, 
kljub pozitivnemu mnenju 
sveta knjižnice, ki pa ga ko
misija ni potrdila. Zvone Hri
bar je bil ogorčen, saj ni bilo 
priloženih argumentov, ki bi 
opravičevali ravnanje komi
sije. Alenka Knez, predsedni
ca sveta KTST, je predložila 
argumente, na podlagi kate
rih se je svet odločil za naj
primernejšega kandidata oz. 
kandidatko. Na glasovanju na 
Svetu je večino glasov preje
la Simona Solina. Alja Perger 
se je, kot ena izmed kandi
datk, pritožila na sklep sve
ta. Po besedah Alenke Knez 
pa, kot ena izmed kandidatk, 
te pravice nima, lahko pa bi 
sprožila tožbo. Svet je ravnal 
zakonito, saj Simona Solina 
izpolnjuj vse v razpisu dolo
čene pogoje. OST je glasoval 
in z 10 glasovi za in 9 proti 
z minimalno večino sprejel 
sklep, da Simoni Solina ne 
izda predhodnega soglasja k 
imenovanju na mesto direk
torice KTST.

M.A.Š.
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CervoRica na 
VaivasoRjevem trgu v 

Litiji
V starem mestnem jedru Litije je letos, 21. maja, plesalo 
pod strokovnim vodstvom Plesne šole Bolero 114 maturantov 
litijske gimnazije. Na Valvasorjevem trgu je zbrane najprej 
pozdravil litijski župan Franci Rokavec, sledile so fanfare in 
Litija se je za dobro uro spremenila v plesno mesto.

Litijski maturanti na Valvasorjevem trgu

Besedilo in slika: ŠkL

V HrtasrniKU obvoz do 
cenma mesra

V centru Hrastnika - ob banki, nadaljujejo z deli, ki so jih 
prekinili v jeseni (kanalizacija), zato morajo vozniki na obvoz, 
ki se začne mimo Špara in Doma starejših. Trajal naj bi še 
slaba dva meseca, vendar si na občini prizadevajo, da bi ta čas 
krajšali vsaj na dober mesec dni.

Fanči Moljk

Nova ceneRacua ZacoRje 
ob Savi

V petek, 7. maja 2010 so imeli predstavniki občinskega odbora 
Nove generacije SLS Zagorje ob Savi volilni občni zbor, potrdili 
pa so tudi program dela za naslednje leto. Novi predsednik 
O.o. Zagorje ob Savi je Matej Ložak, ki je predstavil program 
in načrte za tekoče leto. Blagajnik je postal Simon Zupančič, 
na mestu tajnice pa ostaja Tjaša Humski. Občnega zbora so se 
udeležili tudi predstavniki tajništva Nove Generacije. Potrdili 
so tudi program predvolilnih aktivnosti, ki se nanašajo na 
šport in zabavo.

MaH

Javna rniBuna SDS Lirua
V organizaciji litijskega odbora SDS je bila v Litiji javna tribuna, 
na kateri je bil gost v prof. dr. Gregor Virant. Teme pogovora 
so bile: arbitražni sporazum, gospodarska kriza, varčevanje v 
javnem sektorju, storitve (zdravstvo) in podali kritično oceno 
na delo sedanje vlade. Prisotni so ugotovili, da je arbitražni 
sporazum škodljiv za Slovenijo, zato bodo na referendumu 
glasovali proti. Na koncu je Gregor Zavrl, predsednik litijskega 
SDS a spomnil še na ključne projekte, za katere se je SDS 
že zavzemala: zasavska razvojna os; vzpostavitev industrijske 
obrtne cone, zagotovitev hitrega interneta, novogradnja 
Osnovne šole Litija itd.
Dobro obiskano javno tribuno so zaključili z mislijo, da je 
potrebno vlado še naprej opozarjati na njeno slabo delo.

Besedilo in slika: (ŠkL)
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RaoeŠKi sverniKi Deiovni in KonsTRUKTivni
Občinska seja Občine Radeče je bila že 23. po vrsti, dnevni red pa je obsegal tokrat 12 točk

Funšterc Z3 SV

Qoleg sprejema zaključnega računa proračuna so sprejeli še 
i premoženjsko bilanco za leto 2009. Soglašali so z odpisom 
amortizacije javnemu podjetju Komunala Radeče v breme po
slovnega sklada v višini dobrih 9.600 evrov iz naslova vodo
vodne dejavnosti in 584,30 € iz naslova kanalizacije. Sprejeli 
so Pravilnik in dopolnitve pravilnika o sprejemu otrok v Vrtec 
Radeče in po skrajšanjem postopku Odlok o spremembah in 
dopolnitvah Odloka o ustanovitvi javnega vzgojno-izobraže- 
valnega zavoda OŠ Marjana Nemca, po katerem se bo število 
članov sveta zavoda povečalo z devet na enajst članov in si
cer po trije predstavniki staršev, trije ustanovitelja (Občine) 
in pet predstavnikov delavcev šole, od tega trije s centralne 
šole, en predstavnik vrtca, predstavnika v svetu pa bo dobila 
tudi podružnična šola Svibno. Na področju šolstva so podprli 
pobudo predsednika KS Svibno Janeza Kmetiča, da bi, najver
jetneje že z novim šolskim letom, v svibenski šoli odprli še 
četrti oddelek (sedaj trije). .Župan je izpostavil še problem 
ureditve mrliške vežice na radeškem pokopališču, kjer bi ure
dili še en dodaten WC .
Po obravnavi so svetniki in svetnice sprejeli še Občinski pro
gram varnosti v Občini Radeče in obravnavali in sprejeli po
ročilo o varnostnih razmerah na območju občine, ki ga je 
predstavil komandir Policijske postaje Laško Robert Cugmas. 
Minulo leto je ocenil kot dokaj varno, zaskrbljujoč pa je po
rast nasilja v družini (lani 23 primerov z 18 ukrepi prepovedi 
približevanja). Zabeležili so povečano število kaznivih dejanj 
vlomov v vikende in stanovanjske hiše, obravnavali 32 prome
tnih nesreč v Radečah (leta 2008 - 22), z represivnim ukrepom 
pridržali kar 81 vinjenih voznikov in večkratnim kršiteljem 
zasegli 12 vozil. V lanskem letu pa obravnavali tudi sedem

kaznivih dejanj neupravičene proizvodnje in prometa s prepo
vedanimi drogami.
V Radečah so že vidni rezultati gradbenih del na objektu tr
govskega centra Spar Komunalni prispevek, je izvajalec del 
Pluton že poravnal in ni nobenih ovir za gradnjo. Po zadnjih 
informacijah naj bi bila otvoritev v septembru ali oktobru. V 
novi Spar naj bi se selila tudi enota Pošte Slovenije. Glede na 
potrebe in obljubo so v Radečah poskrbeli tudi za obnovo v 
občinski stavbi. V pritličju so odprli vložišče oz pisarno z mo
žnostjo dostopa osebam s omejenimi gibalnimi sposobnostmi. 
Vrednost naložbe je bila 20 tisoč evrov. Kot je povedal župan 
Matjaž Han, se bodo v tem mandatu svetnice in svetniki sešli 
predvidoma še trikrat. Na eni izmed prihodnjih sej načrtujejo 
sprejem rebalansa proračuna. Sejo so zaključili v prijetnem 
vzdušju, ko so nazdravili in čestitali tistim kolegom, ki so v 
času od prejšnje do zadnje seje praznovali osebni jubilej, med 
njimi je okrogli jubilej praznovala podžupanja Rafaela Pin
terič.

Besedilo in slika: Rudi Špan

SpRejem noveie Zaicona o posropnem
zapmanju RTH

poslanci v Državnem zboru so 20. maja 2010 s 73 glasovi 
I za in nobenim proti sprejeli novelo zakona o postopnem 
zapiranju Rudnika Trbovlje-Hrastnik (RTH), s katero bo rok 
za zaprtje rudnika prestavljen na konec leta 2010 oz., če 
bo predlog odobrila Evropska komisija, na konec leta 2012. 
Zakon tudi spreminja dinamiko zagotavljanje sredstev v 
proračunu.
Zasavski poslanci pozdravljajo sprejem novele Zakona, ki je 
za Zasavje izjemnega pomena. Obdobje pridobivanja premoga 
v Rudniku se s tem podaljšuje za najmanj eno leto, spreminja 
pa se tudi dinamika potrebnih proračunskih sredstev, name
njenih za zapiranje. Sredstva za izvajanje programa zapiranja 
rudnika, ki vključuje tudi »socialno vzdržen prehod presežnih 
delavcev v druga delovna okolja oz. razrešitev«, za obdobje 
2005-2015, ki jih je EU odobrila, ostajajo pri 185 milijonih 
evrov, spreminja pa se dinamika zagotavljanja teh sredstev iz 
državnega proračuna.
V zakonu pa je vgrajena tudi možnost, da se - v kolikor se 
spremeni evropska uredba o državnih pomočeh za premogov
ništvo iz leta 2002 - obratovanje dodatno podaljša do konca

leta 2012. “Rudnik ima zadostne zaloge kakovostnega premo
ga, in nesmiselno bi bilo puščati odprte zaloge neizkoriščene, 
če jih je mogoče odkopavati po konkurenčnih cenah.” so zasa
vska poslanka Melita Župevc, SD in poslanci Miran Jerič, LDS, 
Bogdan Barovič, SNS, Gvido Kres, SLS, Joško Godec, Desus, 
Matjaž Han, SD, zapisali v izjavi za javnost.
Sprejem Zakona je pomebnen s kadrovsko-socialnega, razvoj
nega in ekonomskega vidika.
Poslanka in poslanci pa obenem opozarjajo, da Vlada Repu
blike Slovenije pred sprejetjem nacionalnega energetskega 
programa Zasavju dolguje še kar nekaj odgovorov na odprta 
vprašanja: na vprašanje izgradnje plinsko-parne elektrarne, 
prenovo četrtega bloka TET, izgradnjo hidroelektrarn na Sre
dnji Savi itn. Pričakujejo, da bo vlada v nacionalnem energet
skem programu upoštevala pripombe, ki so jih poslanka in po
slanci ter drugi v zasavski regiji v obliki memoranduma že lani 
posredovali Vladi RS in bo zasavska energetika dobila mesto, 
ki ji pripada, ker: “Prihodnosti slovenske energetike, v to smo 
prepričani, ne more biti brez zasavske energetike.”

MaH
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Pol STOLeua izoBRaževama 
oDRasLiH v Zasavju

Zasavska ljudska univerza je uspešno petdesetletno delo slavnostno obeležila z jubilejno 
prireditvijo v avli Delavskega doma Trbovlje v torek, 18. maja 2010.

K dobremu razpoloženju so prispevali nastopajoči mladi 
glasbeniki iz vseh treh občin. Namesto za večje prazno
vanje, so denarna sredstva donirali zasavskim Društvom 
prijateljem mladine, vsakemu po 500 €, kot prispevek za 
organizacijo letovanj za otroke. To dokazuje, da ZLU zna 
prisluhniti okolju, v katerem deluje.
O petdesetletnem delu ZLU je spregovoril direktor Tone 
Bezgovšek:: »Vsa leta svojega delovanja je bila Zasavska 
ljudska univerza tu za ljudi, ki so potrebovati znanje za 
delo, poklic, za kariero, za prosti čas ali pa samo zase. S 
svojimi izobraževalnimi programi smo se ves čas odzivali 
na potrebe okolja, na potrebe ljudi in se uspešno prilaga
jali spremembam.«
O pomenu ustanove je Miran Jerič, predsednik Sveta za
savske regije in hrastniški župan, poudaril: »Polovica tistih 
Zasavcev in Zasavk, ki so se za izobraževanje odločila v 
času, ko so bili že zaposleni, je šolanje uspešno opravila 
v domačem okolju. Okrepili so sodelovanje s zasavskimi 
podjetji in za njih organizirali številne programe uspo
sabljanj zaposlenih - od tujih jezikov in računalništva do 
strokovnega izobraževanja.
V zadnjem desetletju so se razvili novi splošno izobraže
valni programi, uveljavlja se vseživljenjsko učenje. Prila
gajanje spremenjenim razmeram je pripeljalo do izvaja
nja dejavnosti za brezposelne, z usposabljanji za iskalce 
zaposlitve ter usposabljanji za pridobivanje novih funkci
onalnih znanj. Zaživel je teden vseživljenjskega učenja, 
ki poteka letos že 15 leto in ga danes s tem srečanjem tudi 
simbolično odpiramo.
V poklicnih in srednješolskih programih si letno pridobiva 
novo znanje okrog 150 udeležencev, v višješolske progra
me pa je vpisanih okrog 160 izrednih študentov.
Okrog 700 udeležencev letno se usposablja v tečajih in 
drugih oblikah usposabljanja.

Z rastjo števila izobraževalnih programov se je večalo tudi 
število zunanjih sodelavcev, predavateljev, učiteljev v 
šolskih in splošno izobraževalnih programih.
V preteklih letih je veter, ki je polnil jadra ZLU nekoliko 
spremenil smer. A vešči krmarji, direktorice in direktorji 
ter zaposleni so ga znali ujeti. Za nekoliko drugačne pro
grame, ki jim pravimo projekti.
Kljub nemirnemu morju in vetru, ki včasih spremeni smer 
pogumno zrejo v prihodnost. Njihova vizija je postati moč
no, z izobraževalnim programi še bogatejše, izobraževal
no središče za odrasle. Na Zasavski ljudski univerzi bodo 
odrasli dobili celovito storitev, od informiranja in sveto
vanja pred vpisom v izobraževanje, do kvalitetne izvedbe 
izobraževalnih programov in srečnih zaključkov izobraže
valnih poti.«
Direktor Andragoškega centra mag. Andrej Sotošek je ori
sal pot ZLU od leta 1958, ko je bila ustanovljena Ljudska 
univerza Trbovlje, naslednje leto preimenovana v Delavsko 
univerzo. Leta 1972 so se združile trboveljska, hrastniška 
in zagorska ljudska univerza v skupno Revirsko ljudsko uni
verzo. Po odloku o ustanovitvi Zasavske ljudske univerze 
delajo še danes in prilagajajo programe vsakokratnim po
trebam. Leta 2002 so odprli Svetovalno središče Zasavje, 
kjer brezplačno svetujejo in informirajo o možnostih iz
obraževanja in usposabljanja odraslih. Pet let kasneje je 
začel delati Center vseživljenjskega učenja Zasavja. Da
nes so strnili svoje delo v tri stebre. To so šolske oblike 
za pridobitev formalne izobrazbe, strokovna usposabljanja 
in svetovalna dejavnost skupaj z vseživljenjskim učenjem. 
Liljana Vidic Ristič, direktorica območne službe Zavoda za 
zaposlovanje, je zadovoljna z dobrim sodelovanjem z ZLU 
pri izvajanju njihovih programov različnih usposabljanj. 
Slovesnosti so se udeležili predstavniki občin, upokojeni in 
bivši zaposleni, vodje in predstavniki šol s katerimi sodelu
jejo s formalnim izobraževanjem, predavatelji, udeleženci 
usposabljanj in drugi.

Besedilo in slike: Irena Vozelj
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Kšefti z 5 avc
Ziaro sejemsiio 

pmznanje 
za Tevetovo 

aLanmno hupo
Na 14. sejmu Terotech Vzdrževanje na Celj
skem sejmu, ki je potekal od 18.-21. maja 
2010 je podjetje TEVEL prejelo Zlato sejem
sko priznanje za alarmno hupo za eksplozij
sko ogrožene prostore.

TEVEL, d.o.o. Zagorje je podjetje z dolgoletnimi izkušnja
mi in znanjem pri načrtovanju in izvajanju tehnične var
nosti v industriji in rudarstvu. V letu 2009 je bila izvedena 
800.000,00 EUR vredna investicija v proizvodnjo in razvoj 
ter zagon prve avtomatske metanometrijske centrale v 
Rudniku Kakanj, Bosna in Hercegovina. Dolgoletne bogate 
izkušnje s področja načrtovanja in izvajanja protieksplo- 
zijske zaščite potrjujejo prejeta priznanja na področju ra
zvoja in inovacij.
Na sejmu Terotech-Vzdrževanje je strokovna komisija v 
sestavi dr. Samo Ulaga predsednik in člana Tomaž Janko 
ter mag. Mihael Hameršak podjetju Tevel d.o.o. iz Zagor
ja podelila zlato sejemsko priznanje za proizvod alarmna 
hupa za eksplozijsko ogrožene prostore. »Gre za proi
zvod slovenskega proizvajalca, plod lastnega znanja na 
področju protieksplozijske zaščite s pridobljenim Atex 
certifikatom. Eden izmed redkih slovenskih proizvodov, 
ki se lahko uporabljajo v eksplozijskih prostorih,« je v 
obrazložitvi še zapisala strokovna komisija.

Obrežij a 5, Izlake

obiavlia prosti delovni 
mesti

raziskovalcev na področju razvoja elektrotehničnih 
izdelkov
Naloge izbranih kandidatov so:

razvijanje proizvodov v okviru obstoječih 
programov ter uvajanje sprememb na 
obstoječih proizvodih

konstruiranje izdelkov

izdelovanje tehnične mape

izvedba poizkusne proizvodnje

tipiziranje in standardiziranje materialov 
in izdelkov

izvajanje predrazvojnih raziskav 

sodelovanje pri tržnih aktivnostih

Od prijavljenih kandidatov pričakujemo, da bodo 
izpolnjevali naslednje pogoje:

univ. dipl. inž. elektrotehnike ali dipl.inž. 
elektrotehnike
tri leta delovnih izkušenj na področju razvoja in 
raziskav
aktivno znanje angleškega jezika

Izbranemu kandidatu nudimo kreativno in dinamično 
delo, možnost osebnega razvoja ter sklenitev 
delovnega razmerje za nedoločen čas, s poskusnim 
delom 6 mesecev.

Kandidati naj prošnje z dokazili o izpolnjevanju pogojev 
ter kratkim življenjepisom pošljejo na naslov ETI
Elektroelement d.d., Kadrovska služba, Obrezija 5, 
1411 Izlake ali e-mail: silva.velkavrh@eti.si v roku 3 
tednov od objave oglasa.

Dodatne informacije o delu lahko kandidati dobijo pri 
g. Matiji Streharju, tel.štev.Q3 56 57 466.
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Kšefti

produkcija lokalnega TV programa, 
dokumentarnih in promocijskih / /
filmov, glasbenih spotov in ‘ nh n

^Xireditev za ,n,emo MVIIgBIOl 
uporabo in javno prikazovanje, z < «g
možnostjo sponzoriranja postanitg DLCin 1
trženje in produkcija za gospodarsko ■ w
interesno združenje lokalnih TV Slovenije
VHS, S-VHS, BETA SP ^ ,

E-mail: atv.signaI@siol.net

Valvasorjev trg 3 
1270 Litija

tel./fax: 01/8983-029,8984 209, 
8980-390 

GSM: 041 681-584
041 765-113

NAJBOLJ GLEDANA 
LOKALNA TELEVIZIJA 

V SLOVENIJI

OBJAVA NA ATVS/GNAL ZAGOTAVLJA POSLOVNI USPEH!

Q |/J ELEKTROPROM

EVJ ELEKTROPROM d.o.o. 
Loke pri Zagorju 22 

1412 Kisovec 
www.elektroprom.si

uprava
03-56-57-150

trgovina
EVJ Center Kisovec 

03-56-71-234

storitve
03-56-57-150

> elektroinstalacije
> strojne instalacije
> daljinsko ogrevanje z 

lesno biomaso
> kabelsko komunikacijski 

sistemi
> trgovina EVJ Center
> delovni stroji in nizke 

gradnje
> barSedmica

lokalna televizija ETV

etv.elektroprom.si
komerciala

03-56-57-158
studio

03-56-57-177

NAROČILNICA ZA ČASOPIS 7 P
Zasavc,p.p.79,1410 Zagorje ob Savi, Tel.: 03 56 22 734, Fax: 03 56 32 734 MmL. \

Nepreklicno in takoj naročam časopis ZASAVC, naročnino bom plačeval/a (obkrožite ustrezno)

polletno letno

Ime in priimek:....................................... Telefon:.............

Naslov:................................................... Davčna številka:

Podpis:..............
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Podjetniški kotiček Irene Meterc
Aktualna ugodna posojila za 

mala in srednja podjetja
z vključenim največ enoletnim moratorijem oziroma največ 
pet let za namene nakupa opreme in vozil po določbah 
javnega poziva. Javni poziv je odprt do porabe sredstev 
oziroma do sredine letošnjega decembra.

Pri osmih poslovnih bankah so podjetjem že na voljo 
dolgoročna namenska posojila iz posebne, 330 milijonov 
evrov vredne posojilne linije državne SID banke.

Za kakšne projekte se jih da dobiti? Skupno 250 milijonov 
evrov namerava SID banka prek poslovnih bank razdeliti 
podjetjem za te štiri projekte:
160 milijonov evrov malim in srednjim podjetjem za 
delovanje in razvoj;
44 milijonov za naložbe v infrastrukturne projekte in 
regionalni razvoj;
36 milijonov evrov za naložbe v varstvo okolja in energetsko 
učinkovitost;
10 milijonov za inovacijske dejavnosti.
Preostalih 80 milijonov bo SID banka namenila še posebej 
za financiranje okoljevarstvenih projektov malih in srednjih 
podjetij (MSP).
K tem virom SID banke bodo poslovne banke praviloma 
prispevale še od 20 do 25 odstotkov lastnih virov, torej bo 
oziroma že je za podjetja dejansko na voljo več kot za 400 
milijonov evrov posojil. Posojila iz teh virov bodo najmanj 
dvo- do največ desetletna z vsaj šestmesečnim moratorijem 
za odplačevanje glavnice, banke bodo pri obrestni meri 
omejene - ta bo lahko največ 1,5 odstotne točke višja od 
določene v okvirni posojilni pogodbi s SID banko.
Končna cena teh posojil bo precej ugodnejša od običajnih 
posojil na trgu. SID banka posojilno linijo MSP ponuja prek 
osmih bank: NLB, NKBM, PBS, Abanke, Banke Celje, Factor in 
Gorenjske banke ter Probanke. Od pred kratkim je operativna 
tudi shema za pozavarovanje izvoznih terjatev, s katero 
SID banka v sodelovanju s komercialnimi zavarovalnicami 
pomaga zlasti izvoznikom pri zavarovanju izvoznih terjatev. 
Kmalu bodo z večjimi slovenskimi izvozniki podpisane prve 
pogodbe za deset poslov v vrednosti osem milijonov evrov.

Ugodnejša posojila za 
prijazne do okolja

Ekosklad v okviru programa za ugodno kreditiranje pravnih 
oseb, samostojnih podjetnikov in zasebnikov zagotavlja 
posojila za naložbe v zmanjšanje izpustov toplogrednih 
plinov, zmanjšanje onesnaževanja zraka, gospodarjenje z 
odpadki in varstvo voda.

Letos družbam in gospodinjstvom ponujajo 20 milijonov 
evrov sredstev za ugodnejša posojila.
Program ugodnega kreditiranja zagotavlja posojilna sredstva 
za financiranje od 50 do 90 odstotkov stroškov naložb. Za 
naložbe je na voljo trimesečna referenčna obrestna mera 
EURIBOR s pribitkom poldrugi odstotek (pri naložbah v 
proizvodnjo električne energije je pribitek lahko večji). 
Odplačilna doba je krajša ali enaka dobi vračila naložbe, ki 
je izkazana v vlogi za posojilo, in ne more presegati 15 let

Garancije za posojila in 
subvencije za zagon

Slovenski podjetniški sklad malim in srednjim podjetjem 
ponuja ugodnosti.

Pri financiranju razvojnih naložb za rast in širitev podjetja 
ali financiranju dela pripadajočih obratnih sredstev SPS 
ponuja zavarovanje za bančna posojila do 1,5 milijona evrov 
z obrestno mero šestmesečni EURIBOR z 0,5 odstotne točke 
pribitka.
Podjetnikom so pri SPS na voljo garancije za zavarovanje 
bančnih posojil za zahtevnejše tehnološke projekte. Prednost 
imajo spin-off podjetja (podjetja, ki intenzivno sodelujejo z 
znanstvenimi ustanovami). Hkrati z garancijo SPS zagotavlja 
nižjo obrestno mero za posojilo, ki lahko znaša do milijona 
evrov.
Regionalne garancijske sheme, ki bodo letos podpisale 
pogodbo o sodelovanju s SPS, bodo objavile javne razpise 
za odobravanje garancij za zavarovanje bančnih posojil, 
ki jih bodo lahko najemali MSP v regiji. SPS bo zagotavljal 
pogarancijo v vrednosti 50 odstotkov izdane garancije. 
Industrijski forum IRT 2010: Inovacije, razvoj, tehnologije 
Industrijski forum IRT je namenjen industriji v širšem 
smislu, saj najdejo na njem odgovore na svoja vprašanja 
predstavniki številnih industrij. Dogodek bo potekal 7. 
in 8. junija 2010 v Kongresnem centru hotela Slovenije v 
Portorožu.
Prvi dan je namenjen plenarnim predstavitvam vabljenih 
strokovnih prispevkov, ki jih bodo pripravili ugledni 
strokovnjaki iz industrije. Prispevki bodo uravnoteženo 
predstavili stanje v industriji ne vseh tematskih področjih 
foruma in izpostavili njihove glavne izzive. Ponudili bodo 
dobro podlago za razprave, ki jih bo tematsko zaokrožila 
okrogla miza. Na njej bodo ugledni gosti iz industrije 
povabljeni, da povedo svoja mnenja in sodelujejo v razpravi 
z udeleženci foruma, ki bo poskušala oblikovati zaključke s 
predlogi za naprej.
Drugi dan bodo predstavitve strokovnih prispevkov v več 
vzporednih sekcijah. Prispevki bodo združeni v sklope glede 
na glavne tematike foruma tako, da bodo udeleženci foruma 
lahko spremljali predstavitve in sodelovali v razpravah o 
temah, ki jih strokovno najbolj zanimajo.
Dogodek je namenjen predstavitvi dosežkov in novosti iz 
industrije, inovacij in inovativnih rešitev iz industrije in za 
industrijo, primerov prenosa znanja in izkušenj iz industrije 
v industrijo, uporabe novih zamisli, zasnov, metod tehnologij 
in orodij v industrijskem okolju, resničnega stanja v industriji 
ter njenih zahtev in potreb, uspešnih aplikativnih projektov 
raziskovalnih organizacij, inštitutov in univerz, izvedenih 
v industrijskem okolju, ter primerov prenosa uporabnega 
znanja iz znanstveno-raziskovalnega okolja v industrijo.
Več informacij najdete na www.irt-forum.si.

/.AL
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Akcija

Kai so NVO? 31 Trenutni vrstni red: St

k levladne organizacije (NVO) so organizacije, ki jih lahko 
IN na lastno pobudo ustanovi vsak izmed nas.
NVO v vseh pogledih delujejo neodvisno od države in imajo 
nekaj temeljnih značilnosti.
So neprofitne, večinoma prostovoljne in prav vse morajo 
imeti obliko pravne osebe v Sloveniji so to prvenstveno 
društva, ustanove in (zasebni) zavodi. Pokrivajo družbe
ni prostor, ki se razprostira med državo, trgom in raznimi 
oblikami družbenih skupnosti (družina, sosedstvo, sorod
stvo, skupine prijateljev ipd.) in predstavljajo alternativo 
in korekturo državi, tržnim organizacijam in podjetjem. 
NOV veljajo kot temelj razvoja in ohranjanja demokracije. 
Tvorijo t. i. tretji sektor ali civilno družbo.
Opravljajo vsaj dve pomembni funkciji - zagovorniško in 
storitveno in opravljajo eno od oblik sodelovanja državlja
nov pri upravljanju države in družbe.
So pomemben izvajalec javnokoristnih storitev na področju 
sociale, zdravja, družine, mladih, kulture, športa, okolja...

Vir: Skupaj za skupnost - priročnik

Izžrebana glasovalka:
Marjana Bajda 

Trg revolucije 16, 1420 Trbovlje

Operacijo delno financira Evropska unija, in sicer iz Evropskega socialnega sklada. 
Operacija se izvaja v okviru Operativnega programa razvoja človeških virov, razvojne 
prioritete »Institucionalna in administrativna usposobljenost«; prednostne usmeritve 

»Spodbujanje razvoja nevladnih organizacij, civilnega in socialnega dialoga«.

GLASOVNICA ZA NAJ PROSTOVOLJCA 
ZASAVSKE REGIJE 

11/2010

Naj prostovoljec oz. prostovoljka zasavske regije je:

(Ime, priimek, nevladna organizacija, v kateri deluje)

Zanj(o) glasujem:

(Ime, priimek, poln naslov in telefonska št. glasovalca 
oz. glasovalke)

(Kraj in datum) (Podpis)

Kupone pošljite na: Zasavc, p.P-79, UlO Zagorje ob Savi

Nai NVO:
1. DOB-SLO Skupina za samopomoč Zasavje 139 glasov
2. Društvo mobiliziranih Slovencev v nemško vojsko Trbovlje 93 glasov
3. Združenje borcev za vrednote NOB Trbovlje 44 glasov
4. Društvo invalidov Zagorje 26 glasov
5. Društvo prijateljev mladine Trbovlje 26 glasov
6. Turistično društvo Čemšenik 24 glasov
7. Medgeneracijsko društvo »Srečno« Zagorje 8 glasov
8. Turistično društvo Hrastnik 7 glasov
9. Društvo invalidov Trbovlje 3 glasovi
10. Društvo vojnih invalidov Zasavje Trbovlje 3 glasovi
11. Medgeneracijsko društvo upanje Trbovlje 2 glasova
12. Društvo osteoporoze Trbovlje 1 glas
13. Turistično društvo Trbovlje 1 glas
14. Društvo upokojencev Trbovlje 1 glas

Nai prostovoljci:
1. Tončka Odlazek ( DOB-SLO Skupina za samopomoč Zasavje) 136 

glasov
2. Leon Janežič (DMSNV) 95 glasov
3. Viktorija Bočko (ZB za vrednote NOB Trbovlje) 42 glasov
4. Stanislava Radunovič (TD Čemšenik ) 28 glasov
5. Anonija Cesar ( Društvo invalidov Zagorje) 26 glasov
6. Mojca Grden ( medgeneracijsko društvo »srečno« Zagorje) 8 glasov
7. Mojca Greben (TD Hrastnik) 7 glasov
8. Rudi Janežič ( društvo invalidov Trbovlje) 3 glasovi
9. Zvone Tahirovič ( društvo vojnih invalidov Zasavje) 3 glasovi
10. Marija Govejšek ( ZB za vrednote NOB Trbovlje) 2 glasova
11. Ana Holc (megeneracijsko društvo upanje ) 2 glasova
12. Ladislava Medvešek ( Društvo osteoporoze Trbovlje) 1 glas
13. Olga Špajzer ( Društvo upokojencev Trbovlje) 1 glas
__________________ ______________________

||?Mrest Š& Mrest!
GLASOVNICA ZA NAJBOLJŠO NEVLADNO ORGANIZACIJO ZASAVSKE

REGIJE
11/2010

Najboljša nevladna organizacija zasavske regije je:

(Naziv nevladne organizacije, torej društva, 
ustanove ali zasebnega zavoda)

Zanjo glasujem:

(Ime, priimek, poln naslov in telefonska št. glasovalca 
oz. glasovalke)

(Kraj in datum) (Podpis)
Kupone pošljite na: Zasavc, p.p. 79,1410 Zagorje ob Savi_ _ _ _ _ _____ _ ____ _ _ __ _
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Intervju za avc
Ivanka Bantan z Dola -

Kmerica, pouoDnica, Romamo,
pevio m še ioj

Ivanka Bantan živi na kmetiji blizu Dola na Slatnem. Ko se pripeljemo z Marnega do krajev
ne table DOL, vidimo vzpetino na desni strani ceste. Tam sta bili včasih le dve kmetiji, zdaj 
pa je zaradi slikovite lege že vse pozidano.

Ivanka se je primožila na kmetijo 
I Bantanovih - pri Severju po domače 
- iz Lož pri Rimskih Toplicah. Rodila 
je štiri otroke in jih sama spravila do 
kruha, saj je mož Lojze kmalu umrl. 
Ivanko poznajo daleč naokoli, saj je 
prijetna in družabna ženska, vklju
čevala pa se je tudi v razna društva 
domačega kraja - vsaj enkrat letno 
hodila s planinci, pela v ženskem 
zboru, bila aktivna pri kmečkih že
nah, pomagala pri cerkvenih opravi
lih v župnijski cerkve sv. Jakoba. No, 
nekatere stvari je zdaj že omejila. 
Junija bo dopolnila 76 let.
Nekaj dni po tem, ko se je vrnila s poti 
po portugalskem in španskem delu Ca- 
mina (Portuges Camino), kjer je s so
sedoma Jožico in Milanom Hafnerjem 
prehodila po trideset kilometrov na 
dan, smo se pogovarjali z njo.
Ivanka, k romarski poti se bova še 
vrnili, za začetek le iskrene čestitke 
za ta veliki podvig! In kakšni so prvi 
vtisi?
Hvala. Počutim se odlično, brez vsa
kega žulja. In vse težave, ki so se mi 
nakopičile v zadnjih letih, so izginile. 
Spet lahko normalno počepnem, skle
pi me ne bolijo več, križ je v redu... 
Ne morem verjeti, da ima hoja tako 
ugodne učinke. Pa tudi duhovno sem 
bogatejša.

No, trdoživost imate tudi v genih, 
saj vam v življenju ni bilo ravno z 
rožicami posejano.
Otroštvo je bilo res trdo. Pri hiši je 
bilo sedem otrok in oče, ki je bil po
litik oziroma poslanec, je bil veliko z 
doma. Otroci smo že zgodaj poprijeli 
za vsakdanja kmečka opravila.
Tudi vojna vam ni prizanesla...
Naša družina je dajala že od vsega za
četka zatočišče partizanom, zato so 
nas Nemci izselili leta 1942 v Nemčijo. 
Pol leta smo bili v zbirnem centru na 
Bavarskem, potem pa še dve leti in pol 
v taborišču Schwarzwald. Kot osemle
tni otrok sem tam hodila tudi v nemško 
šolo. Res pa je, da razmere niso bile 
tako hude kot na primer v Auschwitzu. 
V kakšnem stanju je bila vaša kmeti
ja, ko ste se vrnili?
Na kmetiji je živel neki Kočevar in bilo 
je vse izropano. Začeti je bilo treba na 
novo in iz nič. Ko smo nekoliko zlezli 
na zeleno vejo, so se začele zadruge, 
kamor so kmete skoraj prisilili. Moj oče 
se je uprl, ni hotel zraven. Zaprli so ga

za osemnajst mesecev. V tem času pa 
smo bili bolj lačni kot siti. To je bil naj
težji čas mojega življenja. Zato znam 
ceniti to milost, da nam je dano imeti 
vsak dan hrano na mizi. Čeprav nikoli 
ne pretiravam z njo. Zadovoljim se z 
minimalnimi, skromnimi obroki.
Za šolanje ni bilo denarja...
Ko sem končala osnovno šolo, bi mo
rala v Celje hoditi peš, če bi hotela v 
kakšno šolo, saj ni bito denarja pri hiši. 
Pa sem raje ostala doma in pomaga
ta na kmetiji. Pri sedemindvajsetih pa 
sem se odločila napraviti babiško šolo 
in bila že sprejeta, ko sem spoznala 
zgovornega in razgledanega Lojzeta s 
Slatnega...
Kako ste se počutili na novem domu 
in v drugem kraju?
Zelo sem bita navdušena, da sem pri
šla na tako veliko in spoštovano kme
tijo. Sprejeli so me lepo, saj sem bila 
nekaka rešiteljica kmetije s tradicijo, 
ki praktično ni imela naslednika. Vsi 
Bantanovi otroci - bilo jih je devet od 
dvanajst rojenih, so imeli že družino in
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Intervju

službo, Lojze, ki naj bi prevzel kme
tijo, pa se ni nameraval ženiti, ker je 
bil operiran na vranici in mu zdravniki 
niso obetali nič dobrega. Pa tudi težko 
je bilo dobiti žensko, ki bi šla na kme
tijo. Takrat je vse drlo v industrijo. Na 
kmetiji je živela poleg staršev še Loj
zetova sestra Mici, ki je skrbela za go
spodinjstvo. Ko sem prišla, so se šalili, 
da bodo prepisali na naju kmetijo le, 
če bom rodila sina. Čez leto dni sem 
povila dva fantka. No, eden od njiju, 
Jure, je ostal zdaj na kmetiji in jo bo 
tudi prevzel.
Kmalu ste ostali sami s štirimi otroki... 
Naj mlajša je imela dvanajst let, ko je 
mož umrl. Otroci so bili vajeni kmeč
kega dela od majhnega, tako da smo 
se kar pretolkli. Vsi so končali sre
dnjo šolo. Dobivali so štipendijo. Jaz 
nisem imela denarja, ker smo delali 
novo hišo. Zdaj imajo, hvala bogu, vsi 
službe in zdrave otroke. Deset vnukov 
imam in kar veliko se družimo. Enkrat 
rojstni dnevi, drugič kakšni prazniki pa 
obhajila, birme...
Kako preživite dan?
Že pred šesto je treba v hlev k živi
ni. Zdaj imamo le sedem, osem glav, 
včasih jih je bilo štirinajst in na leto 
sem oddala 24.000 litrov mleka. Imam 
kar precej priznanj. Zjutraj najprej 
počistim, položim suho stelje, jih na
krmim, pomolzem. Potem kaj malega 
pojem in odpeljem sorodnikom in so
sedom nekaj litrov mleka. Njive smo 
opustili, le peso za prašiče pridelam, 
pa fižol, krompir pa nam ne porata. 
Zdajle se je začela tudi prva košnja. 
Sin Jure pokosi, potem je pa veliko 
dela z grabljenjem, saj kmetija ni na 
ravnini in je treba vse spraviti na roke 
za odvoz. Včasih je bilo veliko tabrhar- 
jev, zdaj pa ni več ljudi, ki bi poma
gali. Vse spravimo sami domači. Tudi

vnuki že pomagajo.
Zvečer pa na pevske vaje?
V ženskem pevskem zboru sem pela 
dvajset let, letos sem nehala. Ostal mi 
je še cerkveni pevski zbor. Tudi s pla
ninci ne hodim več, včasih pa sem ho
dila tudi na njihove veselice, saj sem 
nadvse rada plesala in tudi kruh sem 
jim spekla. No, obvezno pa grem vsako 
leto na romanje k Mariji Snežni na Kre
darico. Zdi se mi, da mora biti romanje 
naporno, da se ga rad spomniš, ker ni 
bilo opravljeno kar tako mimogrede.
In kako je prišlo do romanja v Cami
no?
Sosedi Jožici nosim mleko in tako sem 
vedela, da je bila na tej poti že dva
krat. Ker nima strnjenega dopusta, sta 
hodila z Milanom po etapah. Letošnjo 
zimo mi je posodila knjigo Staše Lepej, 
ki opisuje svojo pot, naš župnik pa še 
knjigo Camino Naceta Novaka. In ko 
sem brala, sem si rekla: tole bi pa tudi 
jaz šla. Željo sem omenila Jožici in že 
naslednjo nedeljo je izjavila: Ivanka, 
naš odhod v Santiago bo koncem apri
la. Pa nam je odhod preprečil izbruh 
islandskega vulkana. Letalska družba 
nam je prestavila termin za teden dni. 
Ste pred odhodom kdaj podvomili o 
tem ali boste zmogli?
Niti ne. Joži je povedala, da je blizu 
poti železnica pa tudi na avtobus lahko 
gredo tisti, ki omagajo. Prve tri dni so 
me tako boleli kolki, da sem si rekla: 
tole pa ne bo šlo. Potem pa mi je na
enkrat odleglo in nobenih težav nisem 
imela več. Povprečno smo prehodili do 
petindvajset kilometrov na dan, kar je 
zneslo v dvanajstih dneh nekaj manj 
kot tristo kilometrov. Imeli smo srečo 
z vremenom, saj ni bilo vroče. In na 
stara leta sem odkrila, kako dobra je 
voda za žejo. Postala je moja najljub
ša pijača.
Na poti ste doživeli verjetno veliko 
lepega...
Tako je. Že dru
gi dan je prišla 
po nas Dolanka 
Brigita Jurišič, ki 
živi zdaj v Bragi.
S svojim bodočim 
možem Portugal
cem nam je raz
kazala mesto in 
tudi prespali smo 
pri njih. Pot smo 
delili s skupino 
španskih dijakov 
in njihov profesor 
je pohvalil špan

ščino naše Jožice. Še meni se je dobro 
zdelo. Na tej poti sem spoznala, kako 
pomembno je, da obvladaš kak jezik. 
Jaz sem si pomagala s svojo pozablje
no nemščino, ker smo srečevali tudi 
nemške in avstrijske romarje.
Prihod na cilj je poplačal vse napo
re...
Res je. V cerkvi sv. Jakoba smo bili 
deležni posebnega obreda, ko prižge
jo veliko kadilnico. In potem nastopi 
veličasten trenutek, ko jo zanihajo po 
celotni cerkveni ladji do stropa, ki je 
petkrat višji kot v naši dolski cerkvi. 
Včasih je bilo to običajno ob romarskih 
mašah, zdaj pa samo ob posebnih pri
ložnostih. Tokrat je škof daroval mašo 
tudi za španske delavce, sindikaliste 
in delodajalce - ogromna množica je 
bila.
Letos je tudi sveto leto, zato so odprta 
sveta vrata in romarji lahko gredo po 
stopnicah prav do oltarja in objamejo 
veličasten kip sv. Jakoba. Vesela sem, 
da imamo tudi na Dolu sv. Jakoba. Res 
sem hvaležna Milanu in Jožici, da sta 
me vzela s seboj. In domačim, da so 
tačas poprijeli še namesto mene. 
Načrtujete še kaj podobnega?
Mogoče bomo kmalu obiskali biblij
ske kraje od Egipta preko Sinaja do 
Izraela. Romanje organizira Komisari
at za Sveto deželo, pravzaprav pater 
Peter Lavrih, ki je odličen poznavalec 
teh krajev. Upam, da nam bo uspelo. 
Zdaj se tudi letala ne bojim več. Prvič 
sem se peljala z njim. In zdelo se mi 
je nadvse imenitno, da so nas postregli 
celo s toplim obrokom. Z letalom bi šla 
zdaj kar okoli sveta, haha!
Ivanki Bantan s Slatnega želimo še 
veliko zdravja in veliko prijetnih ro
marskih poti.
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Društveno z avc

Veseio v 
pomLaoi z 

DPM
Številne institucije in orga
nizacije po Sloveniji so v te
dnu družin odprle svoja vrata 
družinam. Tako je bilo tudi v 
Zasavju.

\/okviru akcije »Za družine brezplač- 
V no« so člani Društev prijateljev mla

dine v Zasavju sodelovali z Zavodom za 
kulturo Delavski dom Trbovlje, ki je dru
žinam ponudil brezplačen ogled filmske 
predstave, Zasavskim muzejem, ki je 
ves teden vabil družine na ogled stalne 
razstave, zasavske družine je k ustvar
jalnim delavnicam povabil VDC Zagorje, 
Konjeniško društvo Trbovlje pa je v Retju 
pripravilo brezplačno ježo konj 
Teden se je zaključili z izletom za druži
ne v Olimje. S cestno turističnim vlakom 
so si ogledali čokoladnico, živali na do
mačiji Mraz, deželo pravljic in domišljije 
in Jelenov greben ter preživeli res en lep 
družinski izletniški dan.
DPM Trbovlje je v soboto, 21. maja 2010 
sodelovalo na prireditvi Dan mladosti 
(predstavitev društev od Litije do Ča
teža)) v avli Delavskega doma Trbovlje. 
Še ena prireditev, namenjena družinam, 
pa bo 5. junija, ko Mladinski center Tr
bovlje organizira prireditev za družine v 
mestnem parku v okviru projekta »Trbo
vlje otrokom prijazno Unicefovo me
sto«.
V soboto, 12. junija bodo ob 18. uri na že 
tradicionalni občinski prireditvi Nohšiht 
pripravili animacijski program in ustvar
jalne delavnice za otroke.

DPM Trbovlje

V ZD HnasTniK nazsTavuajo
Jeseničani

\/Zdravstvenem domu Hrastnik si že od aprila lahko ogledujemo razstavljene fotografije jeseniških fotografov, ki predstavlja- 
V jo tokrat Jesenice z okolico - vse od opuščenih obratov železarne do prelepih panoramskih posnetkov in detajlov iz narave. 
‘‘Razstavljene fotografije naših jeseniških prijateljev bodo na voljo za ogled še do 6. junija 2010,“ 
je povedal Simon Tanšek, tajnik FK Hrastnik, ki ima v zdravstvenem domu stalno razstavo fotografij.

EM.
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Na prvem DP v modernih tekmovalnih plesih za leto Z010, ki ga je organiziral PK BOLERO 
v sodelovanju s Plesno zvezo Slovenije v soboto 8.5. in nedeljo 9.5. v Medvodah, so se 
člani Urške Zagorje pokazali v najlepši luči.

\/obeh dneh je tekmovalo preko 1200
V plesalcev, Luka Mravlje iz PŠ Urška 

Zasavje pa je državni prvak v kategoriji 
HIP HOP solo pionirji.
Šesto mesto v tej kategoriji je priplesal 
Luka Kotnik, osmo mesto je pripadlo pi
onirki Evi Vidmar, šestnajsto pa Maši Vra- 
čević.
V kategoriji HIP HOP solo mladinci je Ur
ban Tratnik zasedel deveto mesto, enako 
mesto so zasedli tudi v kategoriji male 
skupine HIP HOP DIVE
Luka Mravlje, Luka Kotnik, Eva Vidmar 
ter Urban Tratnik so se s temi rezultati 
uvrstili na EP, ki bo letos na Nizozem
skem v Amsterdamu od 10. do 13.6.2010, 
Luka Mravlje pa je z rezultatom uvrščen 
tudi na svetovno prvenstvo, ki bo pote
kalo v nemškem mestu Bochum od 29.9. 
do 3.10.2010. Maša, Eva, Anže, Luka



Reportaža zasavc
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Tablo bo treba pričvrstiti - Oto in Jože

planinske poti uporabljate na 
lastno odgovornost

USE OF WIKING PATHS AT TOUR OVfN

DIE BENUTZUNG UER dcrv.—-
ERFOLGT AUF EIGENE VER ANNNOR

11
GU ESCURSIONISTI PEROOR^ 
OUESTl SENTIER! SOTTO PROF

VOUS EMPRUNTEZ LES SENTIE1

Potek celotna E6 - do Jadrana

Ičakovali so sicer šesto udeležencev, pa jih je prišlo v 
I avstrijsko vas Ivnik (Eibiswald) le 150. Od tega pol avto
busa iz PD Lisca Sevnica, kamor se je priključilo tudi nekaj 
Zasavčank. Seveda se je ponovno izkazalo, da dež ni ovira 
za prijeten dan v naravi in v dobri družbi..
Najprej so jih avstrijski prijatelji peljali v svoj muzej po
potništva, potem pa so jih turistični, planinski in gozdarski 
vodniki vodili po poti E6 do Radelj ob Dravi. Na pol poti, na 
mejnem prehodu Radlje, so slavnostno postavili novo tablo

Prejšnjo soboto, 15. maja Z010, so v Slove
niji preklicali skoraj vse prireditve na pro
stem in pohode. Vremenarji so obljubljali 
hud deževen dan, kar se je tudi uresničilo. 
Niso pa obupali organizatorji vsakoletnega 
slovenskega srečanja pohodnikov, ki hodi
jo peš po evropski pešpoti.

pešpoti E6, avtobus pa je od tam odpeljal na cilj tiste, ki so 
se že naužili dve urnega deževnega namakanja. Po dobrih 
štirih urah hoje je pohodnike pozdravil v dvorani mestne
ga hotela župan Radelj, predsednik slovenske E poti Jože 
Prah, zasavsko-posavske gore list, pa predsednica evropske 
poti Lis Nielsen z Danske in drugi. Razložili so, kako je 
ta pot, ki povezuje Baltsko morje in Jadran oziroma vse 
do Grčije, nastala. Pohodniki so zaploskali Jaki Ličnu in 
Igorju Lauku, ki sta prehodila 2403 kilometre od Baltika do 
Jadrana in petim otrokom, ki so v spremstvu Aleša Čerina 
in njegove sestre prehodili slovenski del poti.
Naslednje srečanje evro pohodnikov bo drugo leto v špan
ski Andaluziji.

Besedilo in slike: Fanči Moljk

27. maj 2010



“Točno opoldne je, kot v številnih drugih krajih v Sloveniji 
I in tujini, zazvenela Straussova glasba in letošnji matu

ranti so zaplesali četvorko. V Trbovljah, kjer je maturante 
pozdravil podžupan Mitja Rozina, je plesno prireditev vodil 
plesni učitelj Albin Šeško, ki je na koncu razveselil plesalce 
z obvestilom, da je spet padel rekord za Guinessovo knjigo. 
Pod okriljem Plesne zveze Slovenije se je plesalo v 51 me
stih v osmih državah, PŠ Urška je bila organizator v 53 me
stih v 9 državah, oba organizatorja pa se še vedno ne moreta 
sporazumeti...Predvsem pa je bil letos največji poudarek na 
»brez alkohola« - da so bile izjeme, je pa jasno!

Besedilo in slike: MaH

M soboto, 2Z. 05. 2010, je bilo pred in 
St' v Delavskem domu Trbovlje živahno in 
V zanimivo dogajanje.

i A imoidoči so si lahko ogledali pestro ponudbo kaj 
/Vlturističnih društev Zasavja in Posavja, Od Litije 
do Čateža.. Alternativno kulturno društvo Trbovlje 
(A.K.D.T.) je pripravilo kulturni program, Razstavo je 
postavilo Društvo za umetnost - Kum. Najmlajši pa so 
si lahko v predavalnici DD ogledali lutkovno predsta
vo. Bilo je kaj videti in slišati, pa tudi kupiti je bilo 
mogoče okusne doma narejene prigrizke in umetelno 
izdelane spominke. Kot je bilo zaznati, se v Zasavju 
z nekaj-stoletno zamudo oblikujejo tudi prvi-vzorci 
narodne noše.

Besedilo in slikcr.M.A.Š.

27. maj 2010 za a/c
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Na dan podnebnih sprememb 14. maja 
2010, so v Ljubljani razglasili nagrajence 
šestega natečaja podjetja Slopak družbe za 
ravnanje z odpadno embalažo s sodelova
njem nacionalne koordinacije ekošol Slove
nije.

k jatečaj Embalaža je vsepovsod so letos nadgradili z ustvar- 
IN janjem pesmic na to temo: S pesmijo do ločenega zbiranja 
odpadkov, ki je trajal od 10.11. do 31.IV. 2010. Šolarji so se 
lotili dela skupinsko in najboljše pesmi razstavili na plakatu. 
Organizatorji so jim poslali tudi DVD in EKO film. Izbrali so 36 
razredov glede na regije in posamezne triade, ki bodo dobili 
praktične nagrade, prvo uvrščeni iz vsake triade pa bodo od
šli na izlet v Gardaland. „Upoštevali smo všečnost besednega 
izražanja in likovno dovršenost plakata,“ so povedali organi
zatorji.

Najboljši ekološki pesniki v zasavski regiji so učenci I. triade 
Podružnične šole Svibno in kot zmagovalci so si prislužili izlet 
v Gardaland. Njihove mentorice so Jolanda Mohar, Darja Žonta 
Kozinc in Katarina Kmetič.
„Naj povem, da smo v šolskem letu 2006/07, na natečaju SLO
PAK 2007, prav tako v I. triadi postali državni zmagovalci. 
Torej smo v treh letih to nagrado osvojili kar dvakrat. Seveda 
smo vsi zelo veseli...“ je povedala učiteljica Darja, ena izmed 
treh mentoric.
Kar je naučeno v mladosti, je vklesano v kamen, pravi indi
janski pregovor.
Mi pa dodajmo, da šolarji male podeželske šole, povezani z 
Zemljo in Gozdom, gotovo ne bodo med tistimi onesnaževalci, 
ko odrastejo, za katerimi bi morali drugi čistiti odpadke na 
divjih odlagališčih.

Besedilo: Fanči Moljk, slika: SLOPAK

Od 8. do 11. aprila je na otoku Braču poteka
lo mednarodno kuharsko tekmovanje Biser 
mora, na katerem je sodelovalo 220 tekmo
valcev iz 14 držav. Udeležili smo se ga tudi 
dijaki in mentorja s Srednje šole Zagorje in 
osvojili bronasto medaljo.

ffkipa, ki so jo sestavljali dijaki Beti Klančišar, Tadeja Muri 
Qin Primož Kajič ter mentorja Mojca Omahne in Andrej Na- 
glav je tekmovala v kategoriji "Piletina na moderan način ". V 
čudovitem vzdušju in prijetnem okolju in vzdušju so dijaki za
ključnega letnika, smer gastronomski tehnik, pokazali vse svo
je spretnosti in pridobljeno šolsko znanje ter osvojili bronasto 
medaljo. To je bil prvi večji uspeh zagorskih srednješolskih 
kuharjev izven meja Slovenije.

Besedilo:Andrej Naslov, SŠZ

Dijak STPŠ Trbovlje osvojil 
4. mesto na državnem tekmovanju 

iz matematike
V soboto, 17. aprila 2010, je na Srednji ekonomski 

šoli v Mariboru potekalo že 10. državno tekmovanje v 
znanju matematike.

Srednjo tehniško in poklicno šolo Trbovlje je zastopal Luka 
Predovnik, dijak 1. letnika, smeri avtoserviser. Na regijskem 
tekmovanju je osvojil drugo mesto in srebrno priznanje ter 
si tako priboril sodelovanje na državnem tekmovanjem.
V njegovi kategoriji je sodelovalo 20 najboljših dijakov iz 
cele Slovenije. Luka se je odlično odrezal na tekmovanju in 
zasedel 4. mesto ter osvojil zlato priznanje iz matematike. 
Vse čestitke Luku za njegov uspeh in še več takšnih ali 
drugačnih podvigov.

Besedilo in slika: Miha Simončič

I' 27. maj 2010



Društveno/Akdja
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Dober teden dni pred začetkom osmega 
festivala Rdeči revirji so dobila vsa gospo
dinjstva v Hrastniku letak s podrobnim 
programom, ki si ga velja že prej podrobno 
ogledati.

jz preteklih let ugo- 
Itavljamo, da so 

obiskovalci več ali 
manj isti, res pa je, 
da se zanimanje za 
prireditve veča. Še 
posebej pritegnejo 
ulične predstave.
Tudi letos bodo obi
skali Hrastnik zve
neča imena iz sveta 
filma, gledališča, 
glasbe... mogoče se 
bo fotografirati z ru
darjem, razstavlje
ni bodo lanskoletni 
utrinki s festivala, 
ves čas se bodo vrte
le imenitne računal
niške grafike.
Za ogled rudnika ali tečaj salse pa je treba poklicati na tel. 
041 380 594.
Organizatorji so poleg domačih obiskovalcev veseli tudi ljudi 
iz drugih zasavskih krajev in od drugod.

Besedilo in slika: Fanči Moljk

^"\glarstvo ima na Dolah bogato tradicijo. Kuhanje oglja ni 
Višamo turistična atrakcija, je sestavni del življenja prebi
valcev oglarske dežele, ki pa počasi in vztrajno izumira.
Od 25 kop, ki so gorele ob prvem pohodu pred 10 leti, so v 
soboto, 10. maja 2010, pohodniki, kljub temu, da je danes 
po dolskem oglju veliko povpraševanje, lahko videli samo dve 
goreči kopi in dve v pripravi. 13 km dolga krožna pot je sto 
pohodnikov v deževnem vremenu in po razmočenem terenu 
vodila od lovske koče skozi oglarske vasi Suhadole in Slavino 
do 8 m visokega slapa potoka Bena. Na poti proti Dobovici so 
kmetje prikazovali spravljanje lesa iz gozda s konjem in razna 
tesarska dela. Na Dobovici so se na turistični kmetiji Pri Kr- 
janu malce okrepčali in nadaljevali pot do zadnje kontrolne 
točke, Valvasorjevega dvorca na Zavrhu, kjer so si lahko od
počili od dolge poti in si ogledali lesene skulpture in namizne 
prte ter nadaljevali pot do cilja pri lovski koči..

Besedilo in slika: ŠkL

Sreča pri žrebanju kuponov se je na
smehnila Tatjani Šikovec iz Kotrede- 
ža 21, Zagorje.
Čim hitreje naj se javi Brigiti na tel.: 
040 164 396 in se dogovori za obisk 
v studiu, kjer bo zagotovo doživela 
popolno preobrazbo. Prosimo, da ku
pone pošiljate na naslov: Zasavc. dd 
79. 1410 Zagorje ob Savi.

Stilska preobrazba čaka na vas 
v Studiu Las!

fltJDlC
Cesta zmage 65, 1410 Zagorje

TELEFON: (03) 56 64 186

Valvazorjev trg 8, 1270 Litija 
TELEFON: (01) 89 81 088

KUPON
STILSKA PREOBRAZBA

Ime:_____________________________

Priimek:_________________________

Ulica:_ 

Kraj:__

Telefon:

27. maj 2010 zasavc
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V okviru jubileja Zasavske ljudske univerze 
so se med 17. in 23. majem v Zasavju od
vijale prireditve povezane z učenjem in izo
braževanjem odraslih.

Avla DD je gostila ponudnike in povpraševalce

\/Delavskem domu Trbovlje je v torek, 18. maja 2010, v 
V dopoldanskem času potekala sejemska prireditev Dan 
izobraževanja in zaposlovanja, ki je bila namenjena ne
posrednemu povezovanju delodajalcev, ponudnikov izo
braževalnih storitev in iskalcev zaposlitve. Organizirali so 
jo Zavod RS za zaposlovanje, OS Trbovlje, ZLU in občina 
Trbovlje. V avli DD Trbovlje se je zbralo lepo število po
nudnikov zaposlovanja, med njimi podjetja in zasebniki,

Zavod RS za zaposlovanje - enota Trbovlje se predstavi

Pri stojnici Slovenske vojske je bilo živahno

obrtne zbornice, slovenska vojska in policija, društva, ki 
ponujajo usposabljanje in razvojni centri. Okrog 800 obi
skovalcev dokazuje, da so taki dnevi dobrodošli in potreb
ni. Sejem je bil obogaten s predavanji na temo izobraže
vanja in zaposlovanja. To pa je bila le ena od številnih 
prireditev v tednu vseživljenjskega učenja, ki so potekale 
v Trbovljah in Zagorju.

Besedilo in slike: MaH

27. maj 2010



Galerijska
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Kdo potrebuje akademsko perfekcijo, če 
ima pogum v celoti razgaliti svoje srce na 
platno?

akšen pogum v sebi skriva tudi poslanec in župan ob
čine Trbovlje, Bogdan Barovič, ki je na ogled postavil 

že svojo 53. slikarsko razstavo, tokrat v galeriji EVJ v Ki
sovcu.
Slikarski opus ljubiteljskega umetnika je nastal pod na
slovom Soline. Naslov opusa ne preseneča, saj so kljub 
temu, da prihaja iz slikovitega območja Srca Slovenije, 
njegova motivna stalnica krajina in ljudje slovenske Istre. 
Kot sam pravi, tam najde predvsem svoj mir in tišino, ki 
mu pomeni pomemben umik od vsakodnevnika in politike. 
»Nor sem na morje!«, je v pozdravnem govoru ob otvori
tvi razstave zaupal obiskovalcem. In prav morje je skozi 
svoja dela, ki nastajajo v slogu francoskega impresioniz
ma, uspel pričarati prav vsakemu izmed njih. Otvoritev 
Barovičeve 53. razstave je bila v sredo, 12. maja, v gale
riji EVJ v Kisovcu in bo na ogled do 31. maja 2010.

A.Č.

Deset let delovanja likovne skupine pri dru
štvu U3, Univerzi za tretje življenjsko ob
dobje Zasavska regija, dokazuje, da ljudje v 
tretjem življenjskem obdobju želijo delati in 
ustvarjati.

Qri tem so prisotni vzponi in padci, opazni so napredki, 
vsakdo pa zori po svoje, kar je vidno v njihovih vse 

bolj kvalitetnih stvaritvah pod mentorstvom Milana Raz- 
borška.
Trenutno je v skupini sedemnajst slušateljev iz vseh treh 
občin. Srečujejo se enkrat tedensko po tri šolske ure. Ker 
je za delo treba imeti čas in navdih, veliko delajo tudi 
doma, na srečanjih pa se bolj seznanjajo s skrivnostmi 
različnih likovnih tehnik.
Na razstavi so svoja dela predstavili Danijela Ahčin, Mag
da Brvar, Joža Flisek, Sonja Goljuf, Mojca Grabnar, Majda 
in Sonja Klančišar, Nada Matko, Leopold Odlazek, Vera 
Pirc, Božena Prestor, Bojan Rozina, Ida Roglič, Zvonka Sa
dar, Marija Sedej, Metka Štrajhar in Vida Vozel. Vsi so 
razstavili zanimiva dela, narejena z veliko ljubezni.
Na otvoritvi sta prisotne pozdravila predsednica U3 Zvon
ka Selan in njihov mentor Milan Razboršek. Članica dru
štva Nuša Kukman je napisala na melodijo pesmi Moj očka 
ima konjička dva, Himno U3, ki je bila premierno pred
stavljena.
Želimo jim, da bi še dolga leta uspešno ustvarjali.

Besedilo in slika: Irena Vozelj



Kulturna
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V galeriji TKI v Hrastniku seje 17. maja 2010 s pregledno 
retrospektivno razstavo likovni publiki predstavil Trbovelj
ski ljubiteljski likovni ustvarjalec Matija (Mito) Škrbec.

i 4 atija Škrbec (1937) je po poklicu sicer orodjar. Z likovno umetnostjo se ukvarja 
/Viže od malih nog. Svoje likovno znanje je izpopolnjeval v raznih kolonijah po Slo
veniji. Preizkušal se je v različnih likovnih tehnikah, od kiparstva, kjer je obdeloval 
kamen, les in glino, do slikanja in risanja v različnih tehnikah. Risba ga spremlja v 
vsaki njegovi ustvarjalni potezi, najbolj pa pride do izraza pri lavirani risbi krajine, kjer ustvarjalec z močno sugestivno potezo 
risbe motivu doda mehkobo in čutnost. V njegovih delih prevladuje motiv krajine in figura. Risba se navezuje na močan kolorit, 
ki je izražen predvsem v pastelni in akvarelni tehniki. Kljub nežnosti pastela so barve narave, močne in žareče, s posebnim prio
kusom v izbiri tonov. S to posebno likovno govorico, skuša ustvarjalec skozi prijetno mehkobo in duhovno sporočilnost, nevsiljivo 
pripovedovati in nagovoriti gledalca, ter mu ponuditi vpogled v ustvarjalčev svet. (Špela Pavli, prof.lik.um.)
Razstava v poslovni stavbi TKI Hrastnik bo na ogled tri mesece.

Besedilo in slike: Vukas

za a/c

Ko se je leta 1959 v vasi Dolenci na Goričkem od očeta Štefana Lainščka in matere Tere
zije rodil sin Feri ni nihče niti pomislil, da bo novorojenček postal nekoč priznani romano
pisec, dramaturg, lirik, pesnik, scenarist...

pen' Lainšček je za svoja literarna dela prejel številne nagrade in priznanja.
I Leta 1995 mu je Prešernov sklad dodelil nagrado za roman Ki jo je megla pri

nesla. Dve leti kasneje je prejel nagrado Kresnik za roman Namesto koga roža 
cveti. Isto nagrado je prejel tudi leta 2007 za roman Muriša. Zbirka pravljic Mi- 
slice je nagrajena z nagrado Večernica za najboljšo slovensko mladinsko literar
no delo. Prejel je še Kajuhovo nagrado za roman Raza in nagrado sklada Vladi
mir Slejko za roman Astralni niz. Scenarij Črni klovn mu je prinesel prvo nagrado

Centra za dramsko 
umetnost iz Zagreba.
Njegova dela so doži
vela največ filmskih 
adaptacij (Petelinji 
zajtrk, Mokuš, Hal- 
gato, Traktor, ljube
zen in rock 'n' rol).
Proslavil se je tudi 
kot pisec besedil za 
številne jazz, pop in 
rock skupine. Njego
va dela izvajajo Oto 
■Pestner, Mija Žnida
rič, Regina, Halgato 
band, Skupina Langa, 
pevka Moira, Manca 
Urbanc, Meri Avse
nak, skupina Obču
tek za veter, Posodi

mi jurja, Alfa Romeo in Julija, idr. 
Ljubiteljem Ferijeve književnosti iz 
Zasavja je avtor v galeriji Medija v Za
gorju, skupaj z Vladom Novakom pred
stavil svoj najnovejši roman v verzih 
Sprehajališča za vračanje.

Besedilo in slika: StaR

27. maj 2010
J



Kulturna

Na GameeRKU veono icai noveca
V/ času krize vseh vrednot se prava zavest o 
pripadnosti nekega naroda vidi tudi v odno
su do kulturno zgodovinske dediščine.
v
/“emšenik se lahko pohvali z gradom Gamberkom, cigar 
V^ruševine se ponosno ozirajo po okolici. Grad vse bolj 
postaja priljubljena ciljna točka pohodnikom iz cele Slo
venije. Marsikatero zgodbo iz preteklosti (v nadaljevanjih) 
lahko preberete tudi na naših straneh. S prihodom lepega 
vremena se na ruševinah nadaljujejo obnovitvena dela. 
Članice Turističnega društva Čemšenik pa so že poskrbele, 
da v skalnjaku in med starodavnimi zidovi zacvetijo naj
lepše rožice in s svojo prisotnostjo oplemenitijo ta zgodo
vinski prostor.

Besedilo in slika: StaR

Lepo je tudi, če si sam
To misel je na zadnjem spomladanskem ve
čeru Literarnih prijateljev pri DUT izrazila 
Nuša Kukman.

Qodila se je 5. maja pred osemdesetimi leti. Njena ži- 
Ixvljenjska pot je zelo bogata. Najpomembnejšo vlogo 
v njenem življenju igra glasba. Moderatorki Joži Ložak, ki 
je hotela, da Nuša Kukman čim več pove o sebi in svojem 
življenju, je večkrat odgovarjala kar v rimah. Napisala jih 
je brez števila in za različne priložnosti. Njeni prijatelji 
so vajeni, da jim za vsako novo leto vošči s posebej njim 
namenjenim verzom. Gorje ji, če svojim razvajencem tega 
ne naredi, saj jo takoj začudeno sprašujejo, kaj se je to 
leto zgodilo.

Nuša Kukman, mladenka pri osemdesetih

Poznamo jo kot avtorico himen. Najnovejšo je napisala za 
društvo U3 Zasavska regija. Njene pesmi so šegave, a ve
dno aktualne.
Upokojena učiteljica glasbenega pouka še vedno aktivno 
deluje z glasbeniki pri DUT, ki v zadnjem času nastopajo 
kot Jesenske rože skupaj s harmonikarjem Francijem Vr
tačnikom, ki jo nadomešča.

Veliko je sodelovala tudi z Literarnimi prijatelji, ki niso 
pozabili omeniti prigod ob obisku v Cerknici in Dobrovniku, 
kjer je postala celo vinska kraljica. Kako pomembno vlogo 
ima glasba v življenju, se je pokazalo pri njihovem sku
pnem nastopu na festivalu za tretje življenjsko obdobje v 
Cankarjevem domu v Ljubljani. Dokler so nastopali literati, 
se skoraj ni nihče zanimal zanje, a ko so zapele Jesenske 
rože skupaj s Francijevo harmoniko, so se začeli zbirati 
obiskovalci festivala. Pritegnili so pozornost POP TV, ki jih 
je posnela in pisno povabila na nastop v Drami, kjer so 
izbirali kandidate za drugi krog polfinale oddaje Slovenija 
ima talent. Bilo bi zanimivo, a odločili so se ostati doma. 
To so popravili na šaljiv način na literarnem večeru, a se 
po mnenju komisije in namišljenem glasovanju gledalcev 
niso uvrstili v finale.

Besedilo in slika: Irena Vozelj

Srečanje z Ivanom Merljakom
V torek, 25. maja 2010, so v Knjižnici Litija pripravili 
srečanje z Ivanom Merljakom, novinarjem in dolgoletnim 
urednikom informativnih oddaj na radiu Slovenija.
Predstavil je knjigo Taborski zvonovi, roman. Dogajanje je 
postavil na Primorsko, v čas 2. svetovne vojne in po njej, 
vse do leta 1970. Zgodbo pripovedujeta Tone in Francka. 
Spominjata se osrednjega lika romana, Maria, ki se je med 
vojno pridružil partizanom, po osvoboditvi pa padel v ko
lesje represivnega državnega aparata. Taborski zvonovi je 
roman, ki nas vrne v viharni čas, ko je bilo vernim partiza
nom v vsesplošnem uveljavljanju komunizma izjemno tež
ko. In ko so jih tudi duhovniki zaradi sodelovanja s partizani 
gledali grdo. V bistvu je šlo le za posameznikovo globoko 
pripadnost svobodni Primorski in Sloveniji ter resnici.
Ivan Merljak, mož strokovnjakinje za prehrano, Marije Mer
ljak in oče igralke Maje Martine Merljak, je v spremljevalni 
kulturni program vključil hčer in sina: Majo Martino Mer
ljak, ki je prepevala pesmi Iztoka Mlakarja ob kitarski spre
mljavi Mihe Merljaka.

A.M.
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Odločili smo se, da bralcem Zasavca predstavimo nekaj Zasavcev, ki jih 
srečujejo in bi si morda želeli izvedeti o njih, njihovem življenju in

konjičkih kaj več.

Špegu za

Romano Maimncič
Romana Martinčič se je v življenju srečevala s številnimi ljudmi v osnovni in srednji šoli, 
pri študiju in delu na različnih delovnih mestih. Delala je v trboveljski Iskri, izlaškem Etiju, 
Zasavski ljudski univerzi, zdaj je zaposlena v bolnišnici na Golniku.

k Ijena tehnič- 
INna izobrazba 
in delo na tem 
področju so ji 
pustili pečat pe
dantnosti in ra
cionalnega raz
mišljanja. Novi 
delovni izzivi in 
znanstveni štu
dij managemen- 

ta ji v življenju pomenijo motor, ki jo 
pelje po poti radovednosti za širitev ob
zorij. Z racionalnim razporejanjem časa 
najde vedno čas za družino, saj ve, da so 
otroci kot ptice - ko zrastejo, odletijo iz 
gnezda.
Česa iz svojega otroštva ne boste ni
koli pozabili?
Vedno sem imela rada živali. Kot otroku 
so mi bili še posebej pri srcu papagaji. V 
prvem razredu osnovne šole sem enega 
dobila za odličen uspeh. Mnogo časa sva 
preživela skupaj. Kadar sem ga izpustila 
iz kletke, mi je zlezel na prst, ramo ..., 
naučila sem ga celo izgovarjati njegovo 
ime. Nekega dne je zlezel iz kletke, za
čel letati po zraku in na koncu priletel 
direktno na razžarjeno ploščo štedilnika. 
Revež si je drobne nogice popolnoma 
opekel. To pa je bilo zanj usodno in je 
kmalu poginil. Dolgo sem si očitala kriv
do, ker sem pustila vratca kletke odprta. 
Kateri od vaših učiteljev ali profesor
jev vam je pustil neizbrisen pečat?
V srednji šoli je bil to vsekakor Erih Sko
čir, ki je v zadnjem letniku poučeval fizi- 
ko. Poglavja iz elektrike in magnetike je 
predaval tako zanimivo, vaje pa prikazal 
tako plastično, da me je navdušil za štu
dij elektrotehnike. Čeprav sem kasne
je izobraževanje nadgrajevala v drugi 
smeri, pa zagotovo lahko trdim, da me 
je študij elektrotehnike zaznamoval za 
vse življenje. V tem poklicu sem delala 
deset let, toda privzgojeno sistematično 
delo in logično pristopanje k reševanju 
raznovrstnih problemov sta zapuščina

tega študija in dela.
Opišite nam na kratko vaše šolanje in 
strokovno izpopolnjevanje.
Gimnazijo sem končala v Trbovljah, štu
dij elektrotehnike, smer elektronika, pa 
v Ljubljani. Kot štipendistka sem se leta 
1986 zaposlila v trboveljski tovarni Iskra 
Polprevodniki. Po letu in pol sem odšla v 
izlaški Elektroelement, sedanji ETI. Po 
dobrih desetih letih dela v proizvodnih 
podjetjih me je pot zanesla v izobraže
valne vode. Skoraj trinajst let sem vodila 
Zasavsko ljudsko univerzo. V tem času 
sem zaključila magistrski študij iz mana- 
gementa. Trenutno zaključujem doktor
ski študij iz managementa.

Kdo vas je najbolj razočaral in kdo 
najbolj presenetil v življenju?
Življenje je velika košara raznoterih iz
kušenj in doživetij. Tudi v moji življenj
ski košari se najde kakšno razočaranje. 
Dejstvo je, da me najbolj prizadeneta 
manipulacija in zahrbtnost ljudi, ki z 
lažmi poskušajo dosegati svoje cilje. Da 
bo ironija še večja, vseh teh sprevrženih 
človeških ravnanj dolgo nisem prepozna
vala, zato je včasih sledilo toliko večje 
razočaranje. Sem pa takim, ki so me v 
življenju razočarali, po drugi strani tudi 
hvaležna za mnoga spoznanja. Bili so pač 
moji učitelji, čeprav skozi grenke izku
šnje.

Če bi še enkrat lahko 
izbirali, bi izbrali dru
gačno življenjsko pot? 
Poklicne poti ne bi spre
minjala, določene po
membne odločitve v 
zvezi s svojo kariero, pa 
tudi v zasebnem življe
nju, bi sprejela prej, 
kot sem jih. V življenju 
me je vedno usmerjala 
radovednost oziroma že
lja po spoznavanju no
vih stvari. Od tod izvira 
moje dosedanje delo na 
tako različnih področjih: 
gospodarstvo, izobraže
vanje, zdravstvo. Prav 
te raznolike izkušnje mi 
dajejo širok vpogled in 
vedenje o razmišljanju 
ljudi različnih strok in 
funkcioniranju teh po
membnih delov, sektor
jev, naše družbe.
Ponovno bi se odločila za 
družino, čeprav je bilo 
v obdobju, ko sta bila 
otroka manjša, včasih 
težko uskladiti družinsko 
in poklicno življenje. Z 
možem sva si delo neka-
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ko razdelila, pa je šlo.
Kaj se vam je zgodilo v življenju ne
pozabnega?
Veliko lepih in nepozabnih trenutkov je 
bilo, naj si bo v službi, v prostem času, 
na potovanjih ali doma. Pravo nepozab
no presenečenje sem doživela, ko se je

hčera v nižji glasbeni šoli pri
pravljala na nastop. Skladbico 
je pridno vadila, pred koncer
tom pa je želela očistiti svojo 
violino. Ko pa je to naredila, 
smo doživeli pravi šok. Kajti v 
njeno stekleničko z alkoholom, 
je mož pomotoma nalil aceton. 
Si predstavljate, kaj se je zgo
dilo z lakirano površino violine? 
Kar »zacvetela« je, prav tako 
pa tudi mi zraven.
Kako bi opisali svoj vsakda
njik?
Moj vsakdanjik je močno po
vezan z zavzetostjo in preda
nostjo delu. Delovnik običajno 
traja vsaj devet ur. Ker imam 
v službi pretežno delo z lju
dmi, kakšno opravilo s podro
čja načrtovanja ali poročanja 
opravim še doma. Pri domačih 
opravilih mi dostikrat pomaga 
mož. Na ta način pridobim ne
kaj časa, ki ga potem preživim 
skupaj z njim in sinom. Hčera 
je že odletela iz gnezda. Ker se 
zavedam, da bo udi sin kmalu 
odrasel in zapustil svoje gnez

do, mi skupno preživeti čas ve
liko pomeni. Prav po otroško se znamo 
veseliti ter se pogovoriti o stvareh, ki so 
se zgodile čez dan.
Kam se odpravite, ko si želite sprostitve? 
Najbolj me sprošča sprehod v naravi, na 

drugem mestu je obisk 
savne.
Pogosto potujete na 
izlete, potovanja ali 
letovanja v tujino? 
Poletni dopust običajno 
preživljamo v Dalma
ciji, na otoku Korčula. 
Tega izkoristim, da se 
nekako regeneriram. 
Enkrat letno potujem 
tudi v tujino, predvsem 
me vlečejo največje 
zanimivosti: Tadž Ma
hal v Indiji, Kitajski 
zid, Niagarski slapovi, 
Jeruzalem in večje sve
tovne prestolnice.
Kje se srečujete s kul
turo?
Ogledam si kakšno li
kovno razstavo ali pa 
gledališko predstavo. 
Prisluhnem rada operi. 
Na potovanjih v tujini 
si vedno vzamem čas za 
obisk zanimivega mu
zeja ali galerije. Rada 
spoznavam kulturne 
značilnosti tujih dežel.

Katera domača opravila imate radi in 
katerim se najraje izognete?
Nobenega domačega opravila nimam 
prav posebno rada, opravljam pa jih vse 
po vrsti. Najraje bi se izognila likanju, 
predvsem v poletnem času, ko so tempe
rature visoke že same po sebi, kaj šele z 
vročim likalnikom v roki.
Če bi lahko, bi se preselili na samoten 
kraj in živeli povsem drugačno življe
nje?
Občasen umik v samoto bi mi sigurno 
zbistril misli in omogočil še bolj jasen 
pogled na življenje. Na samotnem kraju, 
popolnoma izolirana od sveta, pa ne bi 
hotela živeti.
Menite, da vam je Zasavje pustilo pečat, 
ki se ne da izbrisati ali ga raje zatajite? 
Nikoli ne zatajim zasavskih korenin. 
»Knapovščina« je rodovom zapustila eno 
čudovito lastnost, ki se ji reče solidar
nost. Dostikrat se pod masko zasavske 
robatosti skriva nežna duša, ki ji zunanji 
videz kljubovalnosti ne pusti na svetlo. 
In to so lastnosti, ki jih Zasavčani nosimo 
v genih, rada povem.
Koliko prijateljev iz mladosti vam je 
še ostalo?
Mnogo znancev, pa malo prijateljev. Re
snično prijateljske vezi še ohranjam s 
sošolko iz gimnazije. Mislim, da so pri
jateljstva iz otroških in najstniških let, 
če se ohranijo v zrelo dobo, med vsemi 
prijateljstvi najbolj žlahtna in pristna. 
Povejte svoj moto, ki vas spremlja v 
življenju.
Resnica in poštenje sta podlaga človeko
vi pokončnosti.

Špegu postavila: Irena Vozelj, 
Slike: arhiv Romana M.
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V HnasTniKU javna TRieuna z 
minisTRom ŽBOcaRjem

Končno sem dobil vse podatke, ki so me v zvezi z arbitražo zanimali, je dejal eden izmed 
obiskovalcev javne tribune v Hrastniku, ki jo je v nabito polni galeriji DD v torek, 18. maja 
2010, organizirala stranka socialnih demokratov Hrastnik

^unanji minister Samuel Žbogar je 
Z.s svojim optimizmom, umirjenim 
značajem in argumenti prepričal tudi 
tiste, ki se referenduma sploh niso 
nameravali udeležiti. „Na televiziji 
v polemikah v glavnem skačejo drug 
drugemu v besedo, tako da gledalci res 
ne moremo v miru slediti in presoditi 
dejstev,“ je še dodal naš obiskovalec. 
Povzemamo del pogovora z ministrom 
Samuelom Žbogarjem.
Zakaj naj podpremo arbitražni spora
zum?
Zato, ker že 19 let rešujemo to vpra
šanje, ker smo vmes zamudili že veliko 
dobrih priložnosti, da ga rešimo, ker to 
vprašanje bremeni odnose med Slove
nijo in Hrvaško, bremeni odnose med 
ljudmi na obeh straneh meje. Ker ta 
sporazum vsebuje vse varovalke za to, 
da bo arbitražno sodišče odločilo tako, 
kot mislimo, naj odloči. Leta 1991 smo 
razglasili neodvisnost, pa nismo dobili 
mednarodnega priznanja. Konec istega 
leta smo pristali na arbitražo EU, ni
smo kolebali, verjeli smo v svoje argu
mente, v svoj prav in dokazali arbitraži 
ta svoj prav ter na koncu tudi zmagali 
in dobil mednarodna priznanja. Mi
slim, da smo zdaj v podobnem polo
žaju, ko imamo arbitražno sodišče, ki 
bo odločalo o meji. Sporazum vsebuje 
vse varovalke, ki ščitijo Slovenijo in 
verjamem, da moramo samozavestno 
verjeti v svoje argumente, v svoje do
kumente in v svoj prav.

Referendumska kampanja se je zače
la zelo ostro, padajo težke besede o 
kolaboraciji, izdaji...
Te težke besede, ki so lahko tudi ne
varne, me presenečajo. Hrvaške ne vi
dim kot vraga, ampak kot soseda, s ka
terim imamo odprto vprašanje meje. 
S tem sporazumom ga lahko rešimo 
tako, da bomo vsi zadovoljni.
Kakšna je razlika med sporazumoma 
Drnovšek- Račan in tem AS in zakaj 
je Hrvaška pristala na arbitražni spo
razum, medtem ko se je sporazumu 
Drnovšek-Račan odpovedala? 
Sporazum Drnovšek-Račan je bil dvo
stranski sporazum, ki je določal ko
ridor, po katerem so se mednarodne 
vode stikale s slovenskim teritorialnim 
morjem. Zato je tudi vseboval vse ko
ordinate in začrtal celotno mejo na 
morju in na kopnem. Hrvaška je ka
sneje od njega odstopila, isto je nato 
storila tudi Slovenija, ko je na Brionih 
pristala na to, da se celotno reševanje 
ponovno vrne na stanje 25. 6. 1991. 
Po tem sporazumu Hrvaška ni bila več 
pripravljena na dvostransko dogovar
janje in je vztrajala, da lahko mejo 
določi samo nekdo tretji. Arbitražni 
sporazum je zelo podoben sporazumu 
Drnovšek-Račan, razlikuje pa se v tem, 
da ni določena dokončna meja, ampak 
samo opredeljuje elemente spora za 
to, da bi sodišče o tem določalo. Upo
rabljene so iste besede, kar namiguje 
na to, da bo rešitev arbitražnega so
dišča podobna rešitvi iz sporazuma 
Drnovšek-Račan. Arbitražni sporazum 
nalaga sodišču, da določi stik, ki je bil 
že opredeljen v sporazumu Drnovšek- 
Račan, in verjamemo, da bo sodišče ta 
stik določilo. Ali bo isti stik kot v spo
razumu Drnovšek-Račan ali bo kakšna 
druga varianta, pa bomo videli.
Kaj se bo zgodilo, če bodo volivci na 
referendumu sporazum zavrnili? Bo 
prišlo do novih pogajanj?
Verjamemo, da bodo volivci odločali 
razumno. Škoda bi namreč bilo, da bi 
izpustili iz rok takšno priložnost. Če bo 
sporazum zavrnjen, lahko samo špeku

liramo, kaj se bo zgodilo. Dvomim pa, 
da bo takoj mogoče začeti nova poga
janja. Po hrvaški zavrnitvi sporazuma 
Drnovšek-Račan je trajalo kar nekaj 
let, preden se je ponovno začelo do
govarjanje. Možni sta dve poti, bilate
ralno dogovarjanje ali predaja zadeve 
tretjemu. Dvomim, da bi bila prva mo
goča, ker Hrvaška ves čas zavrača, da 
bi skozi bilateralni dogovor lahko Slo
venija dobila stik z mednarodnimi vo
dami, sprejemajo pa možnost, da stik 
določi nekdo tretji. V vmesnem času 
bo trajalo sedanje stanje, ki vsekakor 
ni dobro za Slovenijo, Hrvaška pa bo 
vstopila v EU. To ne bi okrepilo vero
dostojnosti Slovenije v mednarodnih 
odnosih, vplivalo pa bi tudi na vzduš
je v regiji Zahodnega Balkana. Prav po 
podpisu sporazuma med Slovenijo in 
Hrvaško je namreč prišlo do pozitivnih 
dogajanj v celotni regiji.
Sporazum je delo številnih ljudi, je po
sledica različnih pogovorov in dejanj. 
Naključje je bilo, da je Hrvaška tik 
pred vstopom v EU in je zato tudi ver
jetno prvič in zadnjič bila pripravljena 
sprejeti možnost, da se sodišču nalo
ži določitev stika Slovenije z odprtim 
morjem. Kaj se bo zgodilo, če spora
zum ne bo sprejet, se bomo pogovarja
li potem. Kot pravijo Kitajci, prečkali 
bomo most, ko pridemo do njega, za
enkrat pa še nismo tam.

Fanči Moljk 
Fotografije: Dragi Potisek
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PoKen in oči za Tanjo
Skoraj vsak dan se srečujemo s prošnjami za donacije ali humanitarne prispevke, ki so v 
večini dvomljive, nekaj pa je seveda tudi resničnih in v teh primerih se ljudje odločimo za 
nesebično pomoč človeku, ki jo resnično potrebuje. Če je to otrok, je taka pomoč še bolj na 
mestu.

k la spletnem por- 
INtalu in forumu 
holdempoker.si se 
že približno dve 
leti med seboj dru
žijo in si pomagajo 
navdušenci nad igro 
imenovano poker.
Čeprav večinoma 
virtualno, so se med 
člani spletle prija
teljske vezi, ki sega
jo mnogo globlje od 
prvotnega namena 
portala.
Tako sta se jese
ni 2009 dva člana 
portala Hrastničana 
Aleš in Jože podala v 
Ravne na Koroškem
na obisk k svojemu »virtualnemu« prijatelju Vladu Turič- 
niku. Ob prihodu sta spoznala tudi njegovo hčerko Tanjo in 
njeno bolezen, ki pesti najmlajšo članico družine.
Tanji so pri dveh mesecih odstranili prirojeno sivo mreno, 
nakar se je pojavila bolezen »glavkom«, kar pomeni očesni 
pritisk. Razne operacije tudi v Londonu trikrat, niso izbolj
šale situacije, še več, na levo oko je dobila vnetje in tako 
popolnoma izgubila vid. Na desno oko vidi še okrog 2 %, 
kar je za normalno branje in pisanje premalo. Zdaj ji vse 
delovne zvezke in učbenike tiskajo, da se lahko vsaj pol 
normalno uči.. Poudariti pa je potrebno, da je v šoli pridna 
in se rada uči, vendar ji omejitev krajša njeno veselje. 
Takoj po vrnitvi v Hrastnik je padla odločitev, da je po
trebno zanjo nekaj storiti. Mimo vednosti njenega oče

ta so preko zasebnih 
sporočil članom na fo
rumu in prošnjami za 
prostovoljne donacije 
uspeli zbrati sredstva 
za nakup večjega, 24 
palčnega monitorja, 
ki ji že do neke mere 
lajša branje in učenje. 
Odziv članov je bil več 
kot presenetljiv, saj so 
sredstva zbrali v manj 
kot tednu dni.
V začetku leta pa so 
dobrodelno akcijo z la
stnega portala razširili 
tudi mednarodno in si
cer za nakup elektron
ske lupe, imenovane

MyReader. Tako se je v akcijo vključila tudi spletna poker 
hiša Poker Nordica, ki je uredila vse potrebno za prvi do
brodelni turnir v njihovi spletni igralnici sploh. Akciji se 
je pridružil tudi portal, pokerpro.si, katerega člani so se v 
dobrodelnosti prav tako izkazali in prispevali svoj delež za 
nakup naprave MyReader, ki jo Tanja potrebuje.
Ker pa vsako dobro delo potrebuje piko na i, so se srečali 
vsi, ki so kakorkoli prispevali k dobrodelni akciji. Na pi
kniku v lovski koči na Kalu nad Hrastnikom je bilo veselo, 
virtualni prijatelji so si stisnili roko in nazdravili, Tanja pa 
se je vsem zahvalila za izkazano dobrodelnost.
Družina Turičnik je hvaležna vsem, ki so kakorkoli pomagali 
pri nakupu naprave, katere cena je 5.700 €.

Besedilo in slika: Aleš K.

Joca v 
vsaiiDanjem 

živuenju - pot 
do zDitaveca 

živuenja
\/četrtek, 17. junija 2010,
V bo imel ob 19.30 v gleda
liški dvorani Delavskega doma 
Trbovlje predavanje Nj. Sv. Vi- 
shwaguru Mahamandaleshwar 
Paramhans Swami Maheshwa- 
rananda, mednarodno priznani 
učitelj joge in avtor sistema 
Joga v vsakdanjem življenju.
„Predavanje je namenjeno 
vsem, ki jih zanima zdrav na
čin življenja in joga,“ sporo
čajo organizatorji. Pred tem 
bo Nj. Svetost Swamiji ob 18. 
uri obiskal Zagorje, kjer se bo 
srečal z županom Zagorja Matjažem Švaganom. V mestnem 
parku bosta skupaj posadila drevo miru, zato organizatorji 
vabijo, da se pridružimo tudi temu dogodku.

Fanči Moljk
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Plavanje:

35. PoicaL mesra LjuBuane in PoicaL
Tenme Ptuj

Plavalni klub Ljubljana je bil prireditelj 35. tradicionalnega plavalnega miting za Pokal me
sta Ljubljane. M Ptuju pa je potekal 6. Mednarodni miting »Pokal Terme Ptuj 2010«.

\/Ljubljani se je na letošnje tekmovanje prijavilo 510 pla- 
V valcev iz šestih držav, med njimi tudi kopica reprezen

tantov.
Med nastopajočimi so se mitinga udeležili tudi plavalci trbo
veljskega kluba, ki so izkoristili tekmovanje kot etapni cilj, 
saj so v obdobju povečanega obsega treniranja. Z zaključkom 
šole bodo pričeli s treningi 2 x dnevno in tako poskušali nado
knaditi zamujeno na treningih v Hrastniku.
Zaradi šolskih obveznosti se tega tekmovanja niso mogli ude
ležiti nekateri starejši tekmovalci kluba; Primož Podbregar, 
Luka Zupan, Peter Vozel, Alen Firšt ter Lara Hodej in Karmen 
Zmrzlak, ki bi ob uspešnem nastopu prav gotovo povečali zbir
ko osvojenih medalj.
Kot je že v navadi v klubu Lafarge Cement, štejejo kot uspeh 
na tako močnih tekmah le osvojene kolajne in uvrstitve med 
osem najboljših. Kot na vseh dosedanjih, se tudi na tej niso 
izneverili tradiciji ter se domov vrnili z dvema medaljama.
Za prvo je zaslužen Jan Burgar v kategoriji dečkov na 200 hrb
tno, kjer je osvojil tretje mesto, kot tretja pa je v isti disci
plini priplavala v cilj Neža Kurnik. Jan se je uvrstil v finale 
tudi na 200 delfin, kjer je bil 4., 7. na 200 mešano in 2 x 8 na 
100 prosto in 100 delfin, Neža pa je bila 6. na 200 mešano. 
Prav tako si je Klara Volaj priplavala uvrstitev v finale na 200 
hrbtno - 6. mesto, 200 mešano -7. mesto in 2 x 8. mesto na 
100 prosto in 200 prsno.
Z odličnimi rezultati in odplavanimi osebnimi rekordi se lahko 
pohvalijo tudi najmlajši trboveljski plavalci. Karmen Kovač, 
Luka Zajc, Tilen Šintler, Nejc in Nina Kos, ki so močno napre
dovali v tehniki plavanja, velik skok, v časovnem smislu pa 
je uspel Žigi Šintlerju, saj se je uspešno kosal s starejšimi 
plavalci.
Gotovo pa niso razočarali tudi ostali plavalci, saj so z osebni
mi rekordi upravičili nastope, ter dokazali, da so v doseganju 
svojih limitov šele na prvi stopnici.
Z izboljšanimi pogoji za trening na letnem bazenu se dvigu
jejo tudi apetiti pred prihajajočimi tekmovanji. Že v petek 
se plavalci z najdaljšim stažem v klubu odpravljajo na močno

mednarodno tekmovanje v Banja Luko, kjer bodo lovili viso
ke uvrstitve, predvsem pa se privajali na veliki 50 metrski 
bazen, ki je nujno potreben za pridobivanje pravega občutka 
pred prihajajočimi tekmovanji. (Darko Raušl)
V soboto 15. maja in v nedeljo 16. maja 2010 je potekal 6. 
mednarodni miting za »POKAL TERME PTUJ«, ki so se ga ude
ležili tudi trboveljski plavalci.
V skoraj nemogočih razmerah in na meji regularnosti, kajti ves 
dan je deževalo in pihal severni veter, se je mitinga udeležilo 
kar 638 plavalcev in plavalk iz 17 slovenskih in 12 klubov iz 
tujine in sicer iz Srbije, Hrvaške, Italije, Madžarske, Slovaške, 
Nemčije in Rusije, ki pa so dosegli tudi najboljše rezultate. 
Močna je bila tudi zasedba najboljših slovenskih plavalcev kot 
so Anja Klinar, Nina Cesar, Tina Meža, Peter Mankoč, Robi Žbo
gar, ki so potrdili dobro formo pred nadaljevanjem sezone. 
Mitinga so se udeležili tudi plavalci PK Lafarge Cement Tr
bovlje z dvajsetimi plavalci v soboto in šestimi v nedeljo in 
dosegli nekaj odličnih rezultatov. Za Trboveljčane so nastopili 
pri dečkih Luka Zupan, Primož Podbregar, Žiga Kovačič, Alen 
Firšt, Mario Budimir, Jan Burgar, Pavao Cvitič, Nejc Kos, Žan 
Mišel Jerman, Luka Zajc in pri deklicah Lara Hodej, Tjaša Bo
žič, Karmen Zmrzlak, Živa Brglez, Karin Stražar, Nika Teršek, 
Nina Kos, Karmen Kovač, Neža Patricija Kurnik in Klara Volaj, 
ki je priplavala tudi do medalje v disciplini 50m prsno, kjer je 
imela četrti čas v predtekmovanju, v finalu pa z odličnim na
stopom dosegla tretje mesto. V soboto je v finalu nastopila še 
Karmen Zmrzlak in zasedla 6. mesto na 50m prsno, v nedeljo 
pa je presenetila na 50m prosto Neža Patricija Kurnik, ko se 
je uvrstila s sedmim časom v finale, tam pa nastopila še bolje 
in zasedla 6.mesto.
Glede na vremenske razmere so vsi plavalci dosegli odlične 
rezultate. Plavalka Iza Senčar iz PK Delfin je odplavala dr
žavni rekord za deklice na 50m prosto. Vse pohvale tudi tr
boveljskim plavalcem, ki so dosegli in izboljšali svoje osebne 
rekorde.

Besedilo in slike: Boris Seiko
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Karate:

TRBOveučani s perimi meDauami 
na 9. Posxojna open

M športni dvorani Šolskega centra v Postojni 
je v soboto, 15. maja Z010, potekal 9. Med
narodni karate turnir »POSTOjNA OPEN«.
k la turnirju je nastopilo preko 600 tekmovalcev iz 9 evrop- 
INskih držav. Za Trbovlje so nastopili: Patricija BUKOVINSKI, 
Sanja NARAGLAV, Tea LOPAN, Tim ŽLAK, Almin SALKIČ, Aljaž 
VESENJAK, Timi UMEK in Žiga ROZINA. Vodil jih je glavni tre
ner v klubu Miha KOVAČIČ.
V katah posamezno se je najbolje odrezal Almin SALKIČ, ki je 
v kategoriji mladincev osvojil bronasto medaljo. Po daljšem 
času je zopet nastopila članska ekipa v sestavi Žiga ROZINA, 
Timi UMEK in Almin SALKIČ. Nastop v Postojni je služil kot 
trening tekma za nastop na Ekipnem državnem prvenstvu čez 
dobra dva tedna, kjer bodo poskušali ubraniti lanski naslov. 
Generalka je uspela, saj so prepričljivo premagali vse svoje 
nasprotnike in zasluženo osvojili prvo mesto. V športnih bor
bah je imel največ uspeha Tim ŽLAK, ki je v finalu kadetov do 
70 kg moral priznati premoč le reprezentančnemu kolegu in si 
na koncu priboril srebrno medaljo. Do bronaste medalje sta 
se uspela prebiti še Tea LOPAN med mladinkami do 59 kg, ter 
Aljaž VESENJAK med mladinci do 68 kg.

Trboveljska ekipa v katah

Glavni trener v klubu je zadovoljen s prikazanimi nastopi tr
boveljskih karateistov, ki bodo sedaj vse svoje moči usmerili v 
uspešen nastop na Ekipnem državnem prvenstvu 6. junija na 
Polzeli.

Besedilo in slika: Za KK Trbovlje Bogdan Simerl

Sportri casiLsifi verenam
Komisija za starejše gasilce pri Regijskem 
svetu zasavske regije že tradicionalno or
ganizira srečanje starejših gasilcev GZ Hra
stnik, GZ Zagorje ob Savi in GZ Trbovlje.

Podiranje kegljev s cevjo

IXomisija za veterane, ki jo vodijo predsedniki komisij 
I\GZ Aleksander Šivec, Alojz Grabnar in Ivan Gračner je 
srečanje organizirala 13. maja 2010 v Trbovljah. Poleg dru
ženja je imelo srečanje tudi tekmovalni del. Veterani so 
se pomerili v balinanju, pikadu, podiranju kegljev z gasil
sko cevjo in metanju reševalne vrvi. Srečanja, ki je bilo v 
Športno rekreativnem centru AMD Trbovlje, se je udeležilo 
167 veterank in veteranov.
V podiranju kegljev so 1. mesto osvojili veterani GZ Hra
stnik - PIGD Rudnik in veteranke GZ Zagorje - PGD Tirna, v 
pikadu so slavili veterani GZ Trbovlje STT-IM in veteranke 
GZ Trbovlje - PIGD TET, v metanju reševalne vrvi so bili 
najboljši veterani GZ Zagorje-PGD Tirna in veteranke GZ 
Trbovlje PIGD TET in v balinanju so se najbolje odrezali 
veterani GZ Trbovlje-PIGD Lafarge in veteranke GZ Trbo
vlje PIGD TET.
Zmagovalne tekmovalne ekipe so prejele praktične nagra
de, ki jih je podelil predsednik GZ Trbovlje, Pavel Nemet, 
zbrane pa je pozdravit podpoveljnik GZS in poveljnik GZ 
Zagorje ob Savi, Janez Groboljšek. Po prijetno preživetem 
dnevu so si gasilski veterani obljubili, da se naslednje leto 
srečajo v zagorski dolini.

Za GZ zasavske regije -.Srečko Kerin
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REŠUJTE
KRIŽANKE IN UGANKE 

3K IN OSVOJITE 
GLAVNO NAGRADO

1.500 €
Rešitve iz prejšnje številke.

4 1 9 2 3 6 8 7 5
5 6 2 8 1 7 4 3 9
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Nagradna križanka
Rešitev oziroma geslo nagradne križanke pošljite do 
05. 06. 2010 na naslov: UREDNIŠTVO ZASAVCA, p.p. 
79, 1410 Zagorje ob Savi s pripisom NAGRADNA 
KRIŽANKA št. 11/2010. Fotokopij ne upoštevamo, 
prav tako tudi ne rešitve gesla, ki bodo prispele 
na dopisnicah in na njih ne bo nalepljeno geslo, 
izrezano iz Zasavčeve križanke. Poleg svojega 
točnega naslova pripišite še davčno številko, ker vas 
v nasprotnem primeru ne bomo mogli nagraditi.

Med reševalce bomo razdelili nagrade:
Trgovina JAKA Zagorje - Brglez Roman s.p., Pekarna- 
Slaščičarna-Trgovina-Bar, Vransko: 1x bon v vrednosti 
20,86 EUR, 1 x bon za 12,52 EUR in 1x za 8,35 EUR 
Izžrebanci nagradne križanke št. 10/2010

Za vrednostne bone Trgovine Jaka Zagorje:
1. Justina Milar, Trg revolucije 4, 1420 Trbovlje

- 20,86 €

2. Matjaž Milinovič, Trg Franca Kozarja 16, 1430 
Hrastnik - 12,52 €

3. Marinka Potočnik, Sallaumines 9, 1420 Trbovlje
8,35 €

BRGLEZ ROMAN s.p. 
PEKARNA- SLAŠČIČARNA- 
TRGOVINA-BAR 
VRANSKO 17 
3305 VRANSKO

M TRGOVINI JAKA IN MAJ POHITITE 
SAJ TAM POLNO BRGLEZOVIH DOBROT 

DOBITE!

POSEBNA PONUDBA V ČASU 
OD27.05. DO 09.06.2010

KRUH POLBELI 800 g

SAMO 1,20 0
VABLJENI

TRGOVINA JAKA 
C.9. AVGUSTA 107, ZAGORJE 

TEL: 035660280

TRGOVINA MAJ 
C.ZMAGE 16B, ZAGORJE 

070812347

Ali se prepoznate?

Ste se prepoznali? Ste na sliki v krogcu zagotovo vi? Zdaj pa 
brž na prvi telefon v vaši bližini in pokličite Marto na 041 
410 734. Povedali boste svoj naslov in poslali vam bomo 
bon za dve pici in dve kokakoli v Pizzeriji Čebelica na Izla
kah. Čas imate do petka, 04.06.2010 po tem dnevu bo bon 
ostal v uredništvu in počakal na naslednjega Zasavca in 
novega bralca.

PIZZCRIfl ČEBillCA

YRAÖCYIÖ fllatej 
Yohfozorjero 2. IZLAK!. Tel.: 03/56-74-137

Kuhamo s Stašo

Krompirjevi 
cmoki, polnjeni 
s slanino
Sestavine:
I kg krompirja, 80 g moke,
70 g pšeničnega zdroba, jajce, muškatni orešček, 
100 g slanine, maslo, žemlja, drobtine, sol.

Krompir skuhamo v lupinah, mlačnega olupimo in pretla
čimo. Vmešamo moko, zdrob in jajce, začinimo s soljo in 
muškatnim oreščkom ter zgnetemo testo.
Na dveh žlicah masla popražimo na kocke narezano slanino 
in žemljo.Testo razvaljamo, da je debelo približno dva centi
metra, in ga narežemo na šest centimetrov velike kvadrate. 
Na vsakega damo kocko slanine in kocko žemlje.
Testo dobro stisnemo in oblikujemo cmoke. Skuhamo jih 
v osoljenem kropu (približno 10 minut) in zabelimo z na 
maslu popraženimi drobtinami.

Dober tek!
Staša
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Najpnej se TReea biti ČLOve«
M knjižnici Toneta Seliškarja v Trbovljah je bil 13. maja 2010 gost Simone Solina Robert 
Friškovec, zaporniški duhovnik.
k j jegovo človečnost je čutiti v vsaki besedi. Odkrito je spre- 
IN govoril o svojem življenju, ki je bilo enako in podobno 
življenju njegovih vrstnikov. Ne vem kaj je sreča, a počutim se 
uresničenega in mirnega. Kolikim med nami je to dano? Nje
gov dnevni urnik je zelo natrpan. Vse stvari se dogajajo v gla
vi. Celibat je odločitev tistega dne. Vera nas mora osvobajati. 
Njegov način komuniciranja z ljudmi se razlikuje v primerjavi 
z drugimi duhovniki, saj vljudno navzoče vpraša: Kako ste kaj? 
To preprosto vprašanje jih pogosto spravi v zadrego.
Mladi so vse bolj okupirani z računalniki, zato starše spodbu
ja, da slišijo svoje otroke. Na preprostega človeka so mediji 
skoraj pozabili. Razmišlja, da so pravzaprav vsi ljudje nekako 
v zaporu, ki ga poimenuje kot zapor jeze, žalosti, ljubosumja 
in podobno. V politiki je veliko besed, a malo dejanj, vsi pa 
imamo možnost odločanja in izbire.
Za intelektualca šteje vsakogar, ki ve, kaj je življenje, ne le 
tiste z diplomami. Pozna življenje s temne plati, ki jo ljudje 
običajno obidejo. V življenju je doživel marsikaj, saj si je nek
daj tudi sam želel družino, otroke ... Danes živi za vse, ki so 
žejni lepe besede, jih posluša in jim zna prisluhniti. Ve, da ni 
v cerkvenih krogih vse lepo in prav. Želi si ustanoviti center 
ECCO HOMO (Glejte, človek! op.a.), ki bi deloval na podro
čjih sedmih programov, ki jih izvaja v zaporniškem vikariatu. 
Programi so povezani z zaprtimi osebami, žrtvami kaznivih de
janj, družinami, z delavci v zaporih, s prostovoljci KPDVZ, z 
ljudmi po prestani kazni, z zaprtimi v tujini in z obnavljalno 
pravičnostjo. Na žalost vsi vedo, da bi bila stavba, kjer bi se 
odvijali ti programi potrebna, a mora sredstva za ta prepotre
ben projekt zbirati sam. V petih letih jih je zbral 75.000 €, do 
potrebnega milijona jih bo treba še veliko. Ustrezno zemljišče

bo treba kupiti, saj ga ne dobi - niti od cerkve.
Njegovi dolgi lasje, poslušanje sodobne rock glasbe, maševa- 
nje na Rock Otočcu, kontaktiranje z več kot 2000 ljudmi na 
facebooku, vse to je večkrat kritizirano s strani cerkvenih kro
gov in laične javnosti.
Ker Robi Friškovec ni le spovednik in mašnik, saj zna spodbu
jati k drugačnemu življenju, predvsem k boljšim odnosom. In 
prav ti neposredni stiki koristijo tistim, ki so jim zaradi osa
mljenosti iz različnih vzrokov potrebni. Na žalost družina ni 
vedno le vrednota, ampak tudi rušilna sila za njene člane. 
Veliko je povedal, razložil svoja videnja, odkrito odgovarjal 
tudi na provokativna vprašanja, a dobra ura časa je bila dovolj 
le za drobce, saj bi lahko še dolgo pripovedoval o življenju. 
Vsekakor zanj velja, da si vzame čas za sogovornika in to je 
danes neprecenljiva lastnost.

Besedilo in slika: Irena Vozelj

Pomacajmo z doti ko m sRca
Petnajst let je minilo, odkar sta Jure Kolenc in Ratko Blažič ustanovila,, skupaj z enain
dvajsetimi somišljeniki Lions klub Trbovlje, triinpetdeseti v Distriktu 129, pod ljubljanskim 
botrstvom in s pomočjo Stojana Batiča.

■yrenutno je v klub včlanjenih sedemindvajset članov, ki so Hvaležnost je lionistom nagrada za njihovo dobrodelnost Po- 
I v gledališki dvorani DDT so 11. maja 2010 pripravili dobro- moč namenjajo slabovidnim in slepim. Tudi tokrat so pomagali 

delni koncert, na katerem so se predstavile članice godalnega dvema. Letno organizirajo od pet do osem akcij, s pomočjo 
kvarteta Rožmarinke. donatorjev in članov.

Na dobrodelnem koncertu je obiskovalce pozdravila Polona 
Kukec, guvernerka Distrikta 129, ki si je za svoje geslo izbrala: 
Srce narekuje razum. Povedala je, da se je seme prostovolj
stva po petih letih po začetku Monizma zasejalo tudi v Trbo
vljah. Danes deluje triinpetdeset lions klubov, zadnji je bil 
ustanovljen Lions klub Brin Trbovlje. Guvernerska priznanja 
za uspešno delo v klubu so dobili Jure Kolenc, Miloš Vengust 
in Henrik Pušnik. Plaketi dobra misel sta prejela Joži Rigler in 
Bogdan Lipičnik, sedanji predsednik kluba.
Večer se je zaključil s prijetnim druženjem. Obiskovalci pri
reditve in organizatorji so z občutkom in zavestjo, da želijo, 
znajo in zmorejo pomagati, odšli domov.

Besedilo in slika: Irena Vozelj
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Kolumna

Aleksij Porednih:

KAKŠNA MOČ NAM IE PODELJENA!
T) olj ali manj vsi smo sužnji egoizma. 
JD Hočemo več in bolje, višje, hitreje, 
močneje. »Ce mi ne bo uspelo, se bom 
'zagiftal',« si govori Janez. »Se enkrat 
me prevara, pa bom skočila z vrha stol
pnice,« besni Pepca. Kdor tako razmi
šlja, si v tem slogu govori in z veliko 
verjetnostjo destruktivno dejanje stori, 
je žrtev samega sebe, žrtvuje se na oltar 
poveličevanja žrtvene vloge človeka. A 
zakaj bi igral vlogo žrtve? Zakaj bi se, 
dragi človek, obremenjeval z mislimi, 
besedami in dejanji drugih? »Pa ko ih 
šljivi?« bi rekli v malenkost južnejših 
krajih. Živi življenje, navdušuj se nad 
čudeži, ki jih kar mrgoli. Naredi naj
bolje, kar lahko, in se veseli dosežkov.

Ni potrebno biti najboljši, najhitrejši, 
najmočnejši. Ni se potrebno za ceno 
zdravja pehati za rekordnimi dosež
ki. Če storiš najbolje, kar si v danem 
trenutku sposoben, ter se na napakah 
marljivo učiš, ti bo uspelo priti blizu 
zgornje meje tvojih sposobnosti. To 
ponavadi pomeni elitni položaj na le
stvici uspeha, saj je večina ljudi lenih. 
Večji del »potomcev Adama in Eve« 
je zagledanih v temo namesto v son
ce, hitro popustijo, ne znajo oziroma 
nočejo se boriti za »sladkost zmage, 
ko tvoja iskra Večnega raduje v sreče 
se ekstazi«. Čakajo na smrt. Cisti ne
smisel. Zakaj že? Smrti ni treba čakati, 
smrti je zapisan« vse rojeno.

Srečanje z »belo gospo« je gotovo dej
stvo in s pretekom vsake sekunde smo 
sekundo bliže temu dogodku. Vsaka 
sekunda, izgubljena z malodušjem 
zaradi smrtnosti snovi, je največkrat 
nepotrebna. Potrebna je le v primeru, 
ko gre za rodovitno malodušje, ki vodi 
k prebujenju duše. Malodušje, ki vodi 
k spoznanju, da je tovrstno malodušje 
nič drugega kot zapravljanje časa. Toda 
do tega spoznanja ne pride mnogo lju
di, zato površen pogled na človeško 
družbo, zlasti v t. i. razvitem svetu, 
odslikava strah, dvom, skrbi, naveliča
nost. V »zlati postelji« solzi se suženj 
egoistični, ki večno hotel bi živeti, če
prav »smeti okrog bi trosil omejen«.

Zgolj zagledanost v to, kar je vidno 
fizičnim očem, le oziranje na telo in 
njegove površinske potrebe nas zave

zuje omejenosti. Svet in življenje sta 
mnogo več od materialne stvarnosti, 
kakršno dojemamo s telesnimi čutili. 
Ujeti smo v ta svet, če nismo sposob
ni preseči ozkosti, v katero privolimo 
s pristankom na zahteve družbenega 
okolja, v katerega se rodimo, v njem 
naredimo prve korake in nadaljujemo 
z naslednjimi vzgojnimi fazami. Posta
nemo kopija družinskih in družbenih 
plusov in minusov, privzamemo vre
dnote, stališča in prepričanja o tem, 
kaj je prav, kako in na kakšen način 
je potrebno razmišljati, govoriti in de
lovati. To je le majcen segment resnič
nosti.

^3?

Pa ne le majhen, tudi ozek in površno 
zaobjet segment resničnosti. Dokler 
človek živi le po njegovem nareku in 
se ne začne spraševati o bistvu biva
nja, je žrtev navezanosti na ta omejeni 
segment. Navezanost pomeni, da se 
oklepamo priučenih vzorcev mišlje
nja, govorjenja in delovanja, kot da bi 
z njihovo prekršitvijo poteptali sebe, 
uničili svoj svet. Da, pod vprašaj bi po
stavili lastno dojemanje sveta, ampak 
to dojemanje je omejeno, zato se ga 
ni smiselno oklepati kot pijanec plota. 
Mnoge je strah, da bi si z »zaplutjem v 
neznane vode« zaprli vrata srca svojih 
bližnjih in si odprli vrata psihiatrične 
ustanove.

Ta strah pa je odveč, če se le pravil
no lotimo stvari. Saj ni potrebno, da 
se na zunaj kaj bistveno spremeni. 
Svoje družbene vloge lahko še naprej

opravljamo. Pomembno je, da spre
memba nastopi v naši notranjosti, da 
v duhu »ugledamo širjave, odkoder Bi
stvo naše sije milo«. Ob tem dosežku 
pogledamo na omejenost naše »zlate 
kletke«, kamor nas je spravila družba, 
ki si želi prilagodljivosti, da v množici 
različnih bitij ne razpade njen ustroj in 
vsakdo ne odide, kamor ga neskončna 
duša sili. Toda takšen strah večine v 
družbi je brezpredmeten. Če bi večina 
ljudi to spoznala, bi drugače, bolj pol
no, tekel družbeni razvoj.

Bistvo preseganja omejenosti je spo
znanje, kako majhno, omejeno in 
nepomembno je naše dojemanje sve
ta. Ko enkrat pogledamo na svet in 
družbo iz širše perspektive, ne vemo, 
ali bi se jokali ali smejali. Začutimo 
veličastnost Kozmosa, neskončne mo
žnosti odprejo se pred nami. Naš ego
izem, naša navezanost na ljudi, stvari 
in miselne konstrukte, se izkaže za 
obrambni ščit prestrašenega bitja, tj. 
bitja, ki se je pustilo zastrupiti strahu, 
zapeljati peklu. Ta strah, ta pekel pa ni 
nič drugega kot psihološko stanje, ki 
ni nič bolj resnično kot stanje »milo
sti, luči in ljubezni, ki izliva se na nas 
in nas preraja«. Kot se strah odrazi v 
strašnem, tako se ljubezen v krasoti bi
vanja in uživanja slehernega hipa več
nosti. Izbira je naša. Kakšna moč nam 
je podeljena!
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Kino/Nagradne igre za avc
Kino Delavski dom Zagorje
Petek 28.5. ob 20.00

Nedelja 30.5. ob 17.00

ob 20.00
Ponedeljek 31.5. ob 18.00

ob 20.00
Torek 1.6. ob 20.00

Sobota 5.6. ob 20.00

Nedelja 6.6. ob 20.00
Ponedeljek 7.6. ob 20.00
Torek 8.6. ob 20.00

Kino Izlake
Nedelja 30.5. ob 20.15

Nedelja 6.6. ob 20.15

Kino Delavski dom Trbovlje
Četrtek 27.5. ob 18.00

ob 20.00
Petek 28.5. ob 18.00 

ob 20.00
Sobota 29.5. ob 10.00 

ob 18.00 
ob 20.00

Nedelja 30.5. ob 10.00 
ob 18.00 
ob 20.00

Ponedeljek 31.5. ob 18.00
Torek 1.6. ob 18.00

BOMBNA MISIJA,akcijska 
vojna drama 
ALIČA V ČUDEŽNI DEŽELI 
druž. domišl. pustol. 
BOMBNA MISIJA 
ALIČA V ČUDEŽNI DEŽELI 
BOMBNA MISIJA 
Film teater: LEGIJA, 
akc. apokaliptični triler 
LOVEC NA GLAVE, akc. 
rom. kom.
LEGIJA
LOVEC NA GLAVE 
Film teater: OPERACIJA 
VALKIRA,vojna drama

ALIČA V ČUDEŽNI DEŽELI 
družin.domišl. pustol. 
LOVEC NA GLAVE, 
akcijska roma. komedija

ALVIN IN VEVERIČKI 2 
PREDOBRA ZAME 
ALVIN IN VEVERIČKI 2 
PREDOBRA ZAME 
ALVIN IN VEVERIČKI 2 
PREDOBRA ZAME 
DENAR SVETA 
GROBAR,Šok. dokument. 
ALVIN IN VEVERIČKI 2 
PREDOBRA ZAME 
DENAR SVETA GROBAR 
VSTOP PROST! 
PREDOBRA ZAME 
ROMANCA V RIMU,rom. 
kom.

Sreda 2.6. ob 18.00
Četrtek 3.6. ob 18.00 

ob 20.00
Petek 4.6. ob 18.00 

ob 20.15
Sobota 5.6. ob 18.00

ob 20.00
Nedelja 6.6. ob 18.00 

ob 20.00
Ponedeljek 7.6. ob 18.00 

ob 20.00
Torek 8.6. ob 18.00 

ob 20.15

Sreda 9.6. ob 18.00
Četrtek 10.6. ob 18.00

ob 20.00

Kino Delavski dom Hrastnik
Sreda 2.6. ob 20.00

Četrtek 3.6. ob 20.00
Petek 4.6. ob 20.00

Sobota 5.6. ob 18.00 
ob 20.00

Nedelja 6.6. ob 18.00 
ob 20.00

Sreda 9.6. ob 20.00

Četrtek 10.6. ob 19.00

Kino Dol pri Hrastniku
Petek 4.6. ob 17.30

DEVET,drama/mjuzikl 
ROMANCA V RIMU 
DEVET
AKVARIJ, drama 
ROMANCA V RIMU 
ROMANCA V RIMU 
DEVET 
DEVET 
AKVARIJ
ROMANCA V RIMU
AKVARIJ
AKVARIJ
SPOPAD TITANOV,domiš. 
akc.spekt.
SPOPAD TITANOV 
ŽABE IN PAGLAVCI, 
družinski film 
VSI SO V REDU, 
kom.drama

V MOJIH NEBESIH, triler/ 
drama
V MOJIH NEBESIH 
BOMBNA MISIJA, vojna 
akcija
V MOJIH NEBESIH 
BOMBNA MISIJA
V MOJIH NEBESIH 
BOMBNA MISIJA
NAJ OSTANE MED NAMI,
kom.drama
NAJ OSTANE MED NAMI

V MOJIH NEBESIH, triler/ 
drama

Izmed vseh prispelih kupončkov bomo izžrebali srečnega 
dobitnika/co knjižnje nagrade. Vabljeni k sodelovanju!

ime in priimek:

točen naslov:
--------:

podpis:
Izžrebanci lahko nagrade 
dvignete na upravi
Grafike Gracer v Celju.

■§ 9
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Tokratni dobitnik nagradne igre KNJIGE je:

Erik Bizjak
Keršičev hrib 21
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Mali oglasi

Več informacij o prireditvah na v 
programe.

a nove prireditve in vadbene

olimpijski KOMiTt Pohod Kalška gora Organizator: PLANINSKO DRUŠTVO LJUBLJANA - MATICA Datum: 25.5.2010 Dodatne 
rosuZENj^iiroRTNiM inlormadje: PD Ljubljana Matica 01 2312645, www.Dd-limatica.si. e-mail: info.pdl)matica@siol net.

rvti 14. zi Nosov tek Organizator: UNIVERZITETNA ŠPORTNA ZVEZA MARIBOR Datum: 25.5.2010 Dodatne
informacije: UŠZ Maribor 02 2342140,02 2342141. www zdravazabava com. e-mail: info@zdravazabava.com.

Državno prvenstvo v golfu za amaterje Organizator: GOLF ZVEZA SLOVENIJE Datum: 26.5.2010 Dodatne informacije: Golf zveza 
Slovenije 01 4303200, www.qolfDortal.info. e-mail: golfzveza @golfzveza-slovenije.si.
Clci olimpijada 1 Organizator: ZAVOD ZA KULTURO, ŠPORT IN TURIZEM ŽALEC Datum: 26.5.2010 Dodatne informacije: Zavod 
za kulturo, šport in turizem Žalec 03 7121267, e-mail: zkst sport@siol net
Planinski izlet Polhov Gradec - Koreno - Horjul Organizator: PLANINSKO DRUŠTVO POŠTE IN TELEKOMA LJUBLJANA Datum:

Clci olimpijada 2 Organizator: ZAVOD ZA KULTURO, ŠPORT IN TURIZEM ŽALEC Datum: 27.5.2010 Dodatne informacije: Zavod 
za kulturo, šport in turizem Žalec 03 7121267, e-mail: zkst.sport@siol.net.
Rekreativni ples vŽolnlru Organizator: PLESNA ZVEZA SLOVENIJE Datum: 28.5.2010
Dodatne informacije: Plesna zveza Slovenije 01 430 22 84, wwwplesna-zveza.si, e-mail: info@plesna-zveza si.
Tek po ulicah Tržiča Organizator: ŠPORTNA ZVEZA TRŽIČ Datum: 28.5.2010 Dodatne informacije: ŠZ Tržič 05 90 10 313,051 354 
064, www sztrzic.si. e-mail: športna zveza trzic@t-2.net.
Pohod Titov vrh Organizator PLANINSKO DRUŠTVO LJUBLJANA - MATICA Datum: 28.5.2010 Dodatne informacije: PD Ljubljana 
Matica 01 231 26 45. www.planinskodrustvo-ljmatica si, e-mail: info.pdljmatica@siol.net 
Pomladni ples v Ljubljani Organizator PLESNA ZVEZA SLOVENIJE Datum: 29.5.2010
Dodatne informacije: Plesna zveza Slovenije 01 430 22 84. wwwplesna-zveza.si, e-mail: info@plesna-zveza.si in info@bolero.si 
Pohod Ovčji vrh (Geissberg) Organizator: PLANINSKO DRUŠTVO LJUBLJANA - MATICA Datum: 29.5.2010 Dodatne informacije: 
PD Ljubljana Matica 01 231 26 45, www.planinskodrustvo-ljmatica.si , e-mail: info.pdljmatica@siol.net.
Sprint duatlon Turboms Organizator ŠPORTNO DRUŠTVO TURBOMS Datum: 29 5.2010 Dodatne informacije: ŠD Turboms 041

Planinski izlet na »Krim« Organizator: OBALNO PLANINSKO DRUŠTVO KOPER Datum: 29.5.2010 Dodatne informacije: OPD 
Koper 05 627 3060,031 292 565, www.OPd.si. e-mail: opd.koper@gmail com.
Pohod na Geoss Organizator: PLANINSKO DRUŠTVO LITIJA Datum: 29.5.2010 Dodatne informacije: Franci Intihar 041 699 329, 
www.odmstvo-litiia.si. e-mail: mfo@pdrustvo-litija.si.
Pohod ob polni luni - Pernice Organizator: PLANINSKO DRUŠTVO BRICNIK MUTA Datum: 29.5.2010 Dodatne informacije: Ervin 
Skutnik 041 812 021, e-mail: pdbricnikmuta@pzs.si.
Pohod Veliki Oltar Organizator: PLANINSKO DRUŠTVO LJUBLJANA - MATICA Datum: 29.5.2010 Dodatne informacije PD 
Ljubljana Matica 01 231 26 45, www.planinskodrustvo-ljmatica si, e-mail: info.pdljmatica@siol.net
Lukova bolnica (Domžalska pot spominov) Organizator: PLANINSKO DRUŠTVO DOMŽALE Datum: 29.5.2010 Dodatne 
informacije: PD Domžale (uradne ure; sreda 19:00-20:00) 01 721 57 14, www.Ddd.si. e-mail: info@pdd si.
Ženski teniški turnir »Infond open 2010« Organizator: ŽELEZNIČARSKII TENIŠKI KLUB MARIBOR Datum: 29.5.2010 Dodatne 
informacije: ŽTK Maribor 02 33 27 492, www.infondODen.si. e-mail: info@ztk.si
Alpinistični vzpon Velika Baba Organizator PLANINSKO DRUŠTVO LJUBLJANA MATICA Datum 29 5.2010 Dodatne 

borutn@email.si.
Pohod na Lepo Plevelnico Organizator: PLANINSKO DRUŠTVO TRŽIČ Datum: 29.5.2010 Dodatne informacije: PD Tržič 04 
5964224.04 5961950,04 5958430, www olaninsko-drustvo-trzic.si. e-mail: info@planinsko-drustvo-trzic.si.
Občinski praznik - pohod na Bricnikov vrh Organizator PLANINSKO DRUŠTVO BRICNIK MUTA Datum: 29.5.2010 Dodatne 
informacije: PD Bricnik Muta 02 8761144. e-mail: pdbricnikmuta@pzs.si.

ohod na Peco Organizator: PLANINSKI KLUB PECA OLŠEVA Datum: 29.5 2010Majski pohod na Peco Organizator: PLANINSKI KLUb PtOAUistv« uaium: za.a zuiu 
Dodatne informacije: Veronika 031 787 515, Karolina 041 895 530, e-mail: pdpecaolseva@pzs si.
Srečanje planincev Savinjskega MDO na Uršuli Organizator: PLANINSKO DRUŠTVO DRAf 
informacije: Manja Rajh 041 922 385, httpJ/po.to/pddramlie, e-mail: valentm.golez@siol.nel.
Pohod Begunjščica Organizator: PLANINSKO DRUŠTVO RAVNE NA KOROŠKEM Datum: 29.5.2010 Dodatne informacije: Tončka 
Mravljak 031 642 721, e-mail: pdravnenakoroskem@pzs si
40. jubilejni tabor ljubljanskih planincev Organizator: PLANINSKO DRUŠTVO LJUBLJANA - MATICA Datum: 29.5.2010 Dodatne 
informacije: Marinka Koželj Steple
01 561 69 25, PD Ljubljana Matica 01 2312645, www pd-limatica.si. e-mail. info pdljmatica@siol net
19. pohod po Haloški planinski poti, etapa Podlehnik - Naraplje Organizator PLANINSKO DRUŠTVO PTUJ Datum: 29.5.2010

40. Tabor planinskih društev MDO Ljubljana Organizator: PLANINSKO DRUŠTVO POŠTE IN TELEKOMA LJUBLJANA Datum: 
29.5.2010 Dodatne informacije: Stanko Jaki 041 696 925, www.pdruslvo-pllj.si, e-mail: pd telekom@siol.nel 
6. Trdinov pohod na Trdinov vrli Organizator: PLANINSKO DRUŠTVO JANEZ TRDINA MENGEŠ Datum: 29.5.2010 Dodatne 
informacije: Miro Šušteršič 041 809 862.
8. Kolesarski skok na Malo goro Organizator KOLESARSKI KLUB ROGLA Datum: 29.5.2010 Dodatne informacije: Vinko Rutnik 
041 202 469, Jožica Kotnik 070 849 665
Pohod »Bricnik« Organizator PLANINSKO DRUŠTVO PREVALJE Datum: 29.5 2010 Dodatne informacije: Roman Močnik 031 476 
052, www.Dd-Drevalie.si. e-mail: pdpreval|e@pzs.si 

anizati 
nail: in

Izlet »Olševa« Organizator: LANINSKO DRUŠTVO LJUBLJANA

'O DRAMLJE Datum: 29.5.2010 Dodatne 
[. e-mail: valenlin.golez@siol.net.

Pohod Lengarjev rovt - Macesnovec Orgar 
Črnuče 01 5611 68 85, www.Ddcmuce si. e-mail: info@pdcrnuce.si

lor: PLANINSKO DRUŠTVO ČRNUČE Datum: 29.5.2010 Dodatne informacije: PD

MATICA Datum: 9.5.2010 Dodatne informacije: PD Ljubljana

Cvetni ples v Celju Organizator PLESNA ZVEZA SLOVENIJE Datum: 29.5.2010 Dodatne informacije: Plesna zveza Slovenije 01 
430 22 84, www plesna-zveza.si. e-mail info@plesna-zveza.si in PŠ Plesni val: plesni.val@siol.net
Šesti pohod po obronkih Dolge, Sladke In Zbelovske Gore Organizator: PGD DOLGA GORA Datum: 29.5.2010 Dodatne 
informacije. PGD Dolga Gora 031 326 063.
11. Memorial Alberta Pichlerja Organizator: NAMIZNOTENIŠKI KLUB GORICA Datum: 29.5.2010 Dodatne informadje: NTK Gonca 
041 703 924,041 618 587.
Športni vikendi - športaj z nami Organizator ŠPORTNA ZVEZA KOPER Datum: 29.5.2010 Dodatne informacije: Sonja Poljšak 
041 664 663, e-mail: sport.koper@siol.net.
12. Visoški tek Organizator ŠPORTNO DRUŠTVO POLJANE Datum 29.5.2010 Dodatne informacije: Aleš Šubic 040 292 075, 
www.sdooljane si. e-mail: info@sdpoljane si
1. Dnevnikov duatlon Organizator DNEVNIK, d.d., ČASOPISNA DRUŽBA Datum: 29 5 2010 Dodatne informacije: Dnevnik, d.d., 

Nam se rola... Organizator^VODZAKULTURa ŠPORT IN TURIZEM IalEC Datum. 29.5.2010 Dodatne informacije: Grega

KLUB BREZ MEJA Datum: 29.5.2010 Dodatne informacije: BMK - Klub brez meja 040
93, www.bmk.si. e-mail: bmk@bmk si 

Tek na Grad in pohod Organizator: ŠPORTNO DRUŠTVO GRAD Dalum: 29.5.2010 Dodatne informacije: Andreja Celec 031 460 
623, e-mail: andreja.celec@apms.si
26. Petelinjski tek Organizator: ŠPORTNA ZVEZA PIVKA Datum: 29 5.2010 Dodatne informacije Samo Debevc 031 227 720, www.

10. Kolesarski maraton Organizator ŠPORTNO DRUŠTVO ŠPICA Datum: 30.5.2010 Dodatne informadje: ŠD špica 01 7871133, 
www.sDica-drustvo.si. e-mail joze.nered@spica-drustvo.si.
Pohod Mala Ponča Organizator PLANINSKO DRUŠTVO POŠTE IN TELEKOMA LJUBLJANA Datum: 30.5 2010 Dodatne

t-mail: info.pdljmatica@siol net.

1. gorski tek na Golico Organizator: BMK - 
893 593,

informacije: Matjaž Pogačnik 041 382 768, wwwod-limatica.si. e-mail: info pdljmatica@siol net
Golica - tudi za šolsko mladino Organizator PLANINSKO DRUŠTVO SLOVENJ GRADEC Datum: 30 5.2010 Dodatne informacije 
Joe 031 365 735, www.Ddsq.si/. e-mail: info@pdsg.si.
“ kipol • - • '
01 75 41 593,
Planinski pohod po Logatcu Organizator: PLANINSKO DRUŠTVO LOGATEC Datum: 30.5.2010 Dodatne informacije: PD Logatec 

3.041 544 561.
Slovenska treking liga: Jugovzhodni treking Organizator: ORIENTACIJSKI KLUB BREŽICE Datum: 30.5 2010 Dodatne 
informacije: www.treking.si,www.okb.si. e-mail: andrazokb@gmail.com
Pohod Veliki vrh, Velika Zelenica Organizator: PLANINSKO DRUŠTVO LJUBLJANA MATICA Datum: 30.5.2010 Dodatne 
informacije: PD Ljubljana Matica 01 2312645. www pd-limatica si. e-mail: info.pdljmatica@siol.net 

arskli — -
! 565, www.opdsi. e-mail: opd.koper@gmail.com.

»krog Slovenije V. del (Brda-Koper). Organizator: OBALNO PLANINSKO DRUŠTVO KOPER Datum: 30 5.2010 
Dodatne informacije: OPD Koper 05 627 3060,031 292 565, www.ood si. e-mail: opd.koper@gmail.com.
Voda za vedno: Krka Organizator: KAJAK KANU KLUB KRKA Dalum: 30.5.2010 Dodatne informacije Janez Piškur 041 645 150, 
Miran Skok 040 218 000, e-mail kajakrka@gmail.si.
Spust po Muri za Dimek - Horvatov memorial Organizator: PLANINSKO DRUŠTVO MATICA MURSKA SOBOTA Datum 
30.5.2010 Dodatne informacijo Jože Ružič 04 1 614 672, www odmaticams-drustvo si. e-mail: ruzicjoze@siol.net.
Slovenska treking liga: Koroški treking Organizator: DRUŠTVO TABORNIKOV MUTA Datum 30.5 2010 Dodatne informacije: 
www.trekmg si.
Pohod na Kolovrat Organizator PLANINSKO DRUŠTVO LOGATEC Datum: 30.5.2010 
Dodatne informacije PD Logatec 01 7541593.041 544 561
46. Taborniški tek Organizator: DRUŠTVO TABORNIKOV MUTA Datum: 30.5.2010 Dodatne informacije Sašo Pavlič 041 263 012, 
yvww muta.si. e-mail: saso.pavlic@muta si
šahovski turnir mladih »Razpnimo jadra« Organizator: ŠAHOVSKI KLUB ŽALEC Datum: 30 5.2010 Dodatne informacije: 
Šahovski KLUB ŽALEC 040 226 521, www.fortuneoty com/olympia/aaron/232/
20. kolesarski maraton^Ajda Organizator: OBČINSKA ŠPORTNA ZVEZA MORAVSKE TOPLICE Datum: 30.5.2010 Dodatne

Straški teki Organizator: DRUŠTVO ZA RAZVOJ STRAŽE Datum. 30 5.2010 Dodatne informacije: Andrej Petkovič 031 316 715, 
www.straza.si. e-mail: andrej.petkovic@krka.si
15. Sevniški kolesarski maraton Organizator: KOLESARSKO DRUŠTVO SEVNICA Datum: 30.5.2010 Dodatne informacije: KD 

...........J. e-mail: kdsevnica@kolesarstvo org.

mali oglasi
Mali oglasi so za fizične osebe brezplačni in jih pošljite z naročilnico 
na naslov: Uredništvo Zasavca, Cesta zmage 3, 1410 Zagorje ob Savi. 
Uredništvo si pridržuje pravico skrajšanja oglasa in spremembe teksta 
brez obvestila naročnika. Pridržujemo si tudi pravico, da zaradi zakon
skih obveznosti ne objavljamo oglasov, ki oglašujejo storitvene dejavnosti, 
če zraven ni priložena kopija osebnega dokumenta. Za pravne osebe so 

^oglasi plačljivi!

Prodam
Prodam suhe smrekove plohe in drva za kamin( hruška). 040-133-786

Oddam
V Trbovljah oddam opremljeno sobo. 070 341 923

Stiki
Moški 53 išče žensko za skupno življenje, otroci niso ovira, šifra- Zasavčan.

Delo
Iščem kakršnokoli delo, tudi na domu. 070-341-923

Storitve
Nudimo vam profesionalno snemanje dogodkov, prireditev, koncertov, reklamnih 
spotov, otvoritev, valet, obhajil, birm, porok, presnemavanje VHS kaset na DVD, 
montaža videa in zvoka.
Za več informacij pokličite 040 511 237 - Rožle

Živali
Na voljo imamo rodovniške mladičke nemške doge. V novi dom bodo odšli redno 
razglisteni, tetovirani, cepljeni, veterinarsko pregledani in primerno socializirani. Več 
informacij na naši spletni strani www.nemskedoge.net ali na tel.:041 393 432.

Severina Trošt Šprogar 
LIKOVNE DELAVNICE

Začetni in nadaljevalni tečaji risanja in slikanja, 
delavnice za izdelavo mozaika, tiffanya, kaligrafije, 
slikanja na svilo... Za informacije pokličite 031 307 577.

NAROČILNICA ZA BREZPLAČNI 
MALI OGLAS

Moj naslov (ni za objavo):
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Kofetkanje za avc
Kofetkanje s preteklostjo - 14. del

GameeRK, 10. januaR 1248
~7 daj že vemo, da je, po teh burnih do- 
^godkih enega dne in že proti jutru te 
noči, grajske hleve zapustil skrivnostni 
jezdec. Suličarjema, ki sta stražila stran
ski vhod gradu, skozi katerega je pojahal 
skrivnostni sel, je le pomahal in prhnil 
v nastajajoče jutro. V galopu je konja 
usmeril proti vzhodu, v nevarno dolino 
Črnega grabna.

Nekaj zvestih bralcev, ki spremljajo uso
do naših znancev iz teh zgodb, želi po
drobnejše pojasnilo, zakaj podelitev ju- 
trne ravno v jutru po poročni noči. Tako 
želimo to pravilo pojasniti obširneje. 
Torej, že tedaj je veljalo, da je nevesta, 
plemenita seveda, poleg dote v zakon 
prinesla tudi devištvo. To se je sorod
stvu, v skrbeh za čistost porekla in s tem 
dedovanja, dokazovalo s tem, da je za
konski mož devištvo potrdil z dajanjem 
jutrne kot potrditve, da je bilo v poročni 
noči storjeno po predvidevanjih soproga. 
In, ne smemo pozabiti, moža fevdalca, ki 
je od soproge od te noči dalje pričakoval 
sina. Naslednika. Kajti, hčere niso štele. 
Devištvo pa je tudi v tistih časih bila kaj 
redka vrlina. Kar spomnimo se železnih 
deviških pasov, ko so možje vitezi od
hajali na vojne. Tako je nesrečni ženin, 
opeharjen za ženino devištvo, dostikrat s 
stisnjenimi zobmi potrdil pravico na nje
no jutrnjo, vse za cilj, da gre rod naprej 
in da je dota tista, ki šteje. In plemičev 
položaj v tedanji družbi bogati. Za zgled, 
kako je po tedanjemu razumevanju po
roke in posledično ustvarjanja družine 
šlo le za prisvajanje ozemelj in s tem 
moči ter vpliva, je nastala poročna zveza 
z dedinjo ogromnega andeškega boga

stva (tako tudi naših krajev) med Agnes 
Andeško in koroškim vojvodo Friderikom 
Bamberškim. Po vsemu tedanjemu zaho
du nemškega in francoskega plemstva se 
je vedelo in opravljalo, da ima Friderik, 
z vzdevkom bojeviti, raje od deklet mla
de fante. Da torej ni sposoben poskrbeti 
za nadaljevanje rodu. V takih primerih 
zgodovina obširno poroča, da so take 
žene, plemkinje, redno obiskovale topli
ce, kjer so za potomca seveda v gluhi 
noči - mladi tlačani poskrbeli, pa tudi sa
mostane, kjer so se v molitvi z voljnimi 
patri trudile osnovati potomstvo. Naj za
ključimo z nesrečno Agnes. Nekaj let po 
poroki se je vendarle ločila od Friderika, 
pri čemer je izdatno pomagal njen stric, 
oglejski patriarh Berthold V.
Vrnimo se k skrivnostnemu jezdecu. Ta 
je v tem času že varno prijahal do pre
vala Trojane, kjer jo je ubral na desno 
proti Gamberku. Glasno je odmeval pe
ket njegovega konja v porajajočemu se 
jutru skozi dremajoče zaselke Brezij, Do- 
berljeva in Čemšenika. In naprej, do pri
stave gradu. Silhueta gradu, mogočnega 
stolpa, se je v vzhajajočemu soncu jasno 
odražala na še temnemu ozadju. Peket 
kopit po mrzli zemlji je zdramil stražar
ja, prezebajočega streljaj od pristave. 
Jezdec ga je prestrašil, kajti krdelo graj
skih oborožencev, ki so ponoči nadzirali 
Črni graben, se je namreč že vrnilo, zato 
ga ni pričakoval.
Ko pa je jezdec z zamahom odkril oprs
je, grb andeškega orla na bleščečemu, 
usnjenemu oklepu, ko se je izpod oglav- 
nice pokazalo poraščeno, resnobno obli
čje, je stražar padel na kolena. Saj je 
spoznal visokega gospoda z kamniškega 
dvora, samega kastelana Zigfrida. Ta mu 
je pomignil naj vstane in z rogom nazna
ni njegov obisk. Kaj hitro so na prista
vi zagorele oljenke in bakle, vse se je 
čudilo tako zgodnjemu obisku tega po
membnega gosta. Z Gamberka je takoj 
pritekel hlapec. Pa tudi gamberški oskrb
nik je prihitel, ko je zaslišal rog. Temu 
je kastelan Zigfrid velel podvizati se na 
grad in gospodu Konradu sporočiti njegov 
prihod. Takoj je tudi Zigfrid, ko mu je 
domači hlapec v roke dal svetlečo ba
klo, pognal konja v strmino proti gradu. 
Mlado hlapče pa je tekalo za njim in mu 
pri vhodu v grad pridržalo konja. Grajski 
gospod Konrad je pričakal kastelana Zig
frida pri zmuzljivih vratih in ga povabil v 
svoje prostore. Tudi žena Kunigunda se 
je v temu času že dostojno napravila za 
prihod gosta, ugibajoč, kdo naj bi tako 
zgodaj bil in s kakim namenom je prišel.

Konrad ji je namignil, naj se umakne. 
Vedel je, da kamniški kastelan ne bi kar 
tako, sredi noči, sam prijahal na Gam- 
berk. Tako ga je, ko mu je še prej po
nudil vrček medice, povprašal, kaj ga 
je prineslo, samega, tako nenadoma. 
Kastelan ni slepomišil. Naravnost je po
vedal, da je njegov zet Werso moril. In 
da ga je, Konrada, uglednega in pošte
nega viteza, prišel vprašat, kaj sedaj. Da 
sramotna vest ne bi prizadela nič krive, 
zapostavljene, Wilbirge.
Spogledala sta se, dva ostarela, andeške- 
mu orlu in viteškemu obnašanju zvesta 
ministeriala, in rešitev je padla. Nobena 
beseda ni bila več izgovorjena. Dolila sta 
si medice, trčila s pogledom poštenja in 
spoštovanja drug do drugega in kastelan 
Zigfrid se je odpravil nazaj na kamniški 
Gornji grad. Viteško zavezo je izpolnil, 
počutil se je sproščenega. Vedel je, da 
so zdaj Wersu šteti dnevi. Tako bi zagoto
vo odločil tudi sam gospod grof, če se ne 
bi prav ta čas zadrževal v Ogleju. Zaradi 
politike, seveda.
Konrad je, kljub ranemu jutru, povabil 
svojega kastelana v svoje zgornje prosto
re. Žena Kunigunda je slutila, da gre za 
nekaj važnega, zato ju ni motila. Kaste- 
lanu je prenesel vse, kar mu je povedal 
kamniški. Tudi to, da mora Werso izginiti 
s tega sveta. Le način in čas sta mora
la dognati. Konrad je vedel, da se mora 
Werso na Gamberku čez nekaj dni udele
žiti zanj tako sramotne potrditve listine, 
s katero se bo rešil loških težkih ječ.
Le način, kako Wersa spraviti s poti, je 
bilo, da ne pade sum na Konrada, treba 
najti. Tedaj pa se je kastelanu porodila 
idealna zamisel.....

Se nadaljuje
M. K.

38 27. maj 2010



Ustvarjalno/Karikatura

Znanje tujih jezikov je vse bolj 
potrebno, da se ljudje razumejo 
med seboj, zato ni čudno, da so 
organizirani tečaji zelo obiskani.

koncu šolskega leta na U3 smo obiskali uro angleščine pri 
V/hrastniški skupini.
Mentorica Manja Goleč je tečajnike povabila v starinsko šolsko 
učilnico osnovne šote, ki jo imajo v hrastniškem muzeju, tako 
kot so jo nekdaj obiskovali njeni slušatelji. Lesene klopi in 
stoli, črnilniki, peresniki, zelena tabla, Titova slika na steni, 
palica za »vzgojo«, roke na hrbtu ...
Današnjim učencem bi se to zdelo smešno, enako kot nabi
ranje znanja po stari metodi, ki jo tudi malo starejši ne odo
bravajo, ker je mogoče znanje pridobivati na bolj zanimiv in 
učinkovit način.
Ob obisku pri njih človek nehote prične angleško razmišljati 
in govoriti. Druženje, učenje, znanje, prijetno komuniciranje 
nedvomno popestri upokojenske dni.

Besedilo in slika: Irena Vozelj
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Bučar Brigita s.p., Prožinska vas 57, 3220 Štore brezplai
5000025833,11 COBISS

PREDNOSTI ALUMINIJASTE STREHE METALKO:
- Izredno dolga življenjska doha, saj aluminij ne rjavi, se ne lomi in ne lušči
- Varna nred nevihtami in v dežju
- Izredno odporna na točo, sneg in led
- Izjemno lahka, nrimerna za vse sanacije 

in novogradnje
- Elegantna, daje lep videz 

klasičnega strešnika
- Pestra ponndha različnih harv
- Potrjena požarna varnost
- Ne potrebuje nikakršnega vzdrževanja
- okolju prijazna, ker je mogoče altnninij 

100% reciklirati

VISOKA KAKOVOST BARVE, 
KI SE NANAŠA PO SISTEMU 

COIL-COATING 
ŠE PODALJŠA 
ŽIVLJENJSKO 

DOBO BREZ 
VZDRŽEVANJA.

Nase podjetje vam nudi kompleten program »vse 
aluminijasto barvno kritino Metalko Lux, ustrezen prezračevalni 
sistem, obrobe, slemenjake, snegolove, žlebove in odtočne cevi iz 
enakega visoko kakovostnega aluminija. Montažo strešne kritine 
in vseh pripadajočih elementov izvaja skupina monterjev iz 
našega podjetja.

JO letna garancija
liistrokovni izvedbi nase
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ZA FIKSNA NAROČILA DO KONCA
JUNIJA DAJEMO UGODEN POPUST!


